
Oplanowanej budowie bo-
iska informowaliÊmy ju˝
na stronach Gazety Wieli-

szewskiej.Teraz mo˝emy poinfor-
mowaç, ˝e budowa inwestycji
ruszy∏a. Boisko Orlik dla Gminy

Wieliszew powstaje w Skrzesze-
wie, przy ul. Szkolnej 10. Inwesty-
cja jest wspó∏finansowana ze
Êrodków Urz´du Marsza∏kow-
skiego w wysokoÊci 333 000 z∏
i Ministerstwa Sportu i Turysty-

ki w wysokoÊci 333 000 z∏. Pozo-
sta∏à kwot´ stanowiç b´dzie
wk∏ad w∏asny Gminy Wieliszew.

nn  

áá wi´cej czytaj str. 10

Wyrównane szanse
w edukacji
sportowej i dost´p
do obiektów
rekreacyjnych
– takie sà
zało˝enia
programu
Moje Boisko
– ORLIK 2012
realizowanego
zgodnie z obietnicà
premiera Donalda
Tuska. Program
zakłada budow´
wielofunkcyjnych
obiektów sportowych
na terenach
wiejskich.

Piotr Sypniewski

ww Kolejny element
gminnego Gimnazjum 
Raport z budowy gminnego
Gimnazjum 

áá czytaj na str. 2

ww Biskup w nowej parafii
Arcybiskup Henryk Hoser
poÊwi´ci∏ teren, na którym
powstanie koÊció∏ parafialny
w Skrzeszewie

áá wi´cej czytaj na str. 3

ww Pod wiatr,
lecz z uÊmiechem
Ju˝ po raz siódmy
w Gminie Wieliszew goÊci∏a
ogólnopolska akcja Polska
Biega. O Wieliszewskim
Biegu Jesieni 

áá wi´cej czytaj na str. 7

ww Na sesji o kanalizacji
i PAN-Górze
Podczas XXXIII sesji Rady
Gminy Wieliszew zapad∏y
decyzje w sprawie kanalizacji
dla Micha∏owa-Reginowa
i nadaniu nazw ulicom

áá wi´cej czytaj na str. 10

Po d∏ugich perypetiach Zespó∏
Szkó∏ trafi∏ pod egid´ Gminy
Wieliszew z nadziejà nie tylko
na utrzymanie, ale i na rozwój.

„„UUttoonniieemmyy  ww ÊÊmmiieecciiaacchh””  –– ttaakkiiee  cczzaarrnnee  wwiizzjjee  mmiiaa∏∏oo  wwiieelluu  mmiieesszzkkaaƒƒ--
ccóóww  GGmmiinnyy  ii uu˝̋yyttkkoowwnniikkóóww  ddzziiaa∏∏eekk  kkrróóttkkoo  ppoo lliikkwwiiddaaccjjii  ooggóóllnnooddoosstt´́pp--
nnyycchh  kkoonntteenneerróóww  oorraazz  wwpprroowwaaddzzeenniiuu  oobboowwiiààzzkkuu  ppooddppiissyywwaanniiaa  uummóóww
zz ffiirrmmaammii  zzaajjmmuujjààccyymmii  ssii´́  wwyywwoo˝̋eenniieemm  ooddppaaddóóww..

Segregacj´ czas zaczàç

PPrrzzeejjaazzdd  kkoolleejjoowwyy  nnaa uulliiccyy  NNoowwooddwwoorrsskkiieejj  ww MMiicchhaa∏∏oowwiiee--
--RReeggiinnoowwiiee  bbyy∏∏  zzmmoorràà  kkiieerroowwccóóww..  NNiieerróówwnnaa  nnaawwiieerrzzcchhnniiaa,,
ppssuujjààccee  ssii´́  rrooggaattkkii  ppoowwooddoowwaa∏∏yy,,  ii˝̋  pprrzzeejjaazzdd  ttyymm  mmiieejjsscceemm
bbyywwaa∏∏  mmooccnnoo  uuttrruuddnniioonnyy..

Po spotkaniach w∏adz Gminy
z zarzàdzajàcymi terenem przed-
stawicielami PKP uda∏o si´ do-
prowadziç do od dawna wycze-
kiwanej przebudowy przejazdu
kolejowego na drodze woje-
wódzkiej nr 632 na ulicy Nowo-
dworskiej. Inwestycja wymaga-
∏a koordynacji zarzàdców dróg
wielu kategorii, by w miar´

sprawnie zorganizowaç objazd
remontowanego odcinka. Dzi´ki
wspó∏pracy PKP i Urz´du Gmi-
ny Wieliszew doprowadzono
do kompletnego wyremontowa-
nia przejazdu nie tylko w zakre-
sie remontu torowiska, ale rów-
nie˝ nawierzchni jezdni i chod-
nika. nn  PK

áá wi´cej czytaj str. 3

„RzeczywistoÊç okaza∏a si´ zu-
pe∏nie inna i powia∏o optymi-
zmem, poniewa˝ znakomita
wi´kszoÊç w∏aÊcicieli nierucho-
moÊci podpisa∏a umow´ i odpa-
dy trafiajà na sk∏adowiska. Oczy-
wiÊcie nie jest to idea∏, ale trze-
ba mieç nadziej´, ˝e przyk∏ad
znajomego z sàsiedniej dzia∏ki
b´dzie oddzia∏ywaç pozytywnie”
– podsumowuje obecnà sytu-
acj´ Kierownik Referatu Ochro-
ny Ârodowiska, Rolnictwa, Han-

dlu i Us∏ug Barbara ¸empkow-
ska. RzeczywiÊcie, to w sàsiedz-
kiej solidarnoÊci nale˝a∏oby upa-
trywaç szans na rozwiàzanie
„Êmieciowego problemu”, który
– nie ∏udêmy si´ – nie zniknie
szybko, tym bardziej ˝e dotyczy
ca∏ego kraju.W tym kontekÊcie:
pozosta∏ych gmin, regionów i cz´-
Êci kraju Gmina Wieliszew wypa-
da ca∏kiem nieêle.

nn  Mariusz Kraszewski
áá wi´cej czytaj str. 8

Szybki przejazd

Nowy
rozdzia∏
Szko∏y
w Komornicy 

WW ˝̋yycciiuu  rreelliiggiijjnnyymm  nnaasszzeejj  GGmmiinnyy  wwiieellee  ssii´́  zzmmiieenniiaa..  PPoo ppoo˝̋eeggnnaanniiuu  wwiiee--
lloolleettnniieeggoo  dduusszzppaasstteerrzzaa  kkss..  MMaarrkkaa  JJaanniicckkiieeggoo  ppoowwiittaalliiÊÊmmyy  nnoowwyycchh  kkaa--
pp∏∏aannóóww..  PPrraaggnniieemmyy  ggoorrààccoo  iicchh  ppoowwiittaaçç..

Nowi duszpasterze w naszej Gminie

nr 26 • czwartek 15.10.2009 • nak∏ad 3 500 • bezp∏atna gazeta Gminy Wieliszew

Po up∏ywie niemal dwóch
miesi´cy od rozpocz´cia roku
szkolnego nadszed∏ czas
na pierwsze podsumowanie
nowej sytuacji Szko∏y
w Komornicy.

„Jako dyrektorowi zale˝y
mi na szybkim
i merytorycznym
za∏atwieniu spraw
dotyczàcych Szko∏y
– pod tym wzgl´dem
wspó∏praca z Urz´dem
Gminy, a szczególnie
z Wójtem, jest wzorcowa
i rokuje bardzo dobrze.” 

– mówi szef Zespo∏u Szkó∏
w Komornicy Andrzej Siwiec
w rozmowie z Gazetà Wieli-
szewskà.

nn MK

áá wi´cej czytaj str. 6

Do naszej Gminy przybyli nowi
ksi´˝a: proboszcz parafii Przemie-
nienia Paƒskiego w Wieliszewie,
ks. Grzegorz Kucharski oraz ks.
Krzysztof Krupa, proboszcz nowo-
powstajàcego OÊrodka Duszpa-
sterskiego w Skrzeszewie. Zapra-
szamy do zapoznania si´ z sylwet-

kami obu duchownych. Mamy na-
dziej´, ˝e nowy dom b´dzie dla
nich miejscem, gdzie b´dà mogli
realizowaç powo∏anie do kap∏aƒ-
stwa z po˝ytkiem dla siebie i ca-
∏ej wspólnoty.

nn  PS
áá wi´cej czytaj str. 6

Orlik dla Gminy Wieliszew

Tu powstanie nowoczesne boisko 
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Komfortowo to znaczy bez wybojów 

fo
t.

PK

W Skrzeszewie,
przy ul. Szkolnej 10
powstaje boisko Orlik
dla Gminy Wieliszew.
B´dà z niego
korzystały dzieci
i młodzie˝ z terenu
całej Gminy.
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RAPORT Z BUDOWY GIMNAZJUM

Kolejny element 
gminnego Gimnazjum 
Korzystajàc z dobrej
pogody, pracownicy
budujàcy gimnazjum
gminne postawili
Êciany przysz∏ego
aneksu sto∏ówkowo-
kuchennego.

Wysuni´ty na pó∏noc
aneks b´dzie
obejmowa∏ magazyny
˝ywnoÊci, magazyny
produktów suchych,
zmywalni´, obieralni´,
kuchnie i oczywiÊcie
sto∏ówk´, w której
jednorazowo posi∏ki
b´dzie mog∏o
spo˝ywaç 80 osób.
W pozosta∏ych
elementach budynku
trwajà intensywne
prace na pierwszej
kondygnacji.

nn  PS
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Czyta∏am pytanie Krzysztofa tego
od „artyku∏ów z konstytucji” mam
pytanie; dlaczego oÊwietlenie na ul.
Polnej w Skrzeszewie pan radny
pod nosem ma sprawne a ja na po-
czàtku ulicy nie?!?!?! Dlaczego
w lesie sà wykonane dojazdy do po-
sesji „w las” z kostki, a na ul. Po-
lnej nie ma wcale?!?!?! Kiedy pan
spotka si´ z mieszkaƒcami ul. Po-
lnej celem przedyskutowania tych
prostackich zachowaƒ ze strony
gminy? Bo˝ena

(Bo˝ena, 29.09.2009 r.) 

Szanowni Paƒstwo,
przy okazji pytania Pani Bo˝eny
chc´ prosiç wszystkich uczestni-
ków forum, którzy zamiast mery-
torycznego przedstawiania pro-
blemów dajà upust negatywnym
emocjom, o powstrzymanie si´
od z∏oÊliwych komentarzy, ponie-
wa˝ nie u∏atwiajà one komunika-
cji. Razem rozwiàzujmy proble-
my dotyczàce naszej lokalnej
spo∏ecznoÊci, ale róbmy to nie
podsycajàc konfliktów. Forma
komunikacji, jakà zaproponowa-
∏em – „pytania do wójta” – ma
s∏u˝yç merytorycznej wymianie
informacji; oszcz´dzaç czas po-
trzebny m.in. do pokonywania
problemów zg∏aszanych przez
Paƒstwo. Niestety zosta∏a zamie-
niona w brutalnà kampani´ wy-
borczà do samorzàdu, o czym
Êwiadczy wiele okolicznoÊci.
OÊwiadczam, ˝e pytania zawiera-
jàce oskar˝enia, treÊci obraêliwe
i inne niezgodne z prawem, nie
b´dà publikowane. Informuj´
jednoczeÊnie, ˝e ich autorzy mo-
gà byç pociàgni´ci do odpowie-

dzialnoÊci karnej. Mimo, i˝ wi´k-
szoÊç pytaƒ opatrywana jest
pseudonimami, nie oznacza to
pe∏nej anonimowoÊci. Organy
Êcigania dysponujà narz´dziami
umo˝liwiajàcymi Êciganie osób
∏amiàcych prawo w przestrzeni
Internetu.
Pragn´ równie˝ zwróciç Paƒstwa
uwag´, ˝e „pytania do wójta” nie-
s∏usznie traktowane sà jako fo-
rum dyskusyjne. Powo∏ujàc do ˝y-
cia to narz´dzie komunikacji
spo∏ecznej u∏atwiliÊmy zg∏aszanie
Urz´dowi Gminy problemów, bez
potrzeby wychodzenia z domu.
Uwa˝am, ˝e ten projekt zda∏ eg-
zamin – jesteÊmy prezentowani
na wielu forach jako przyk∏ad do-
brej praktyki na polu komunika-
cji spo∏ecznej. Prosz´ – nie po-
psujmy tego.
Odpowiadajàc na merytorycznà
cz´Êç pytania, Szanowna Pani Bo-
˝eno:
1) niesprawne oÊwietlenie b´-

dzie zg∏oszone konserwatorowi
celem naprawienia,

2) ul. Szkolna do Chotomowa by-
∏a wykonywana z dotacjà Na-
rodowego Programu Budowy
Dróg Lokalnych i jako taka po-
winna byç wykonana w ca∏oÊci
zgodnie z projektem, nato-
miast ul. Polna by∏a budowana
z bud˝etu Gminy i stàd ogra-
niczenia zakresu prac,

3) zawsze jestem gotów skorzy-
staç z zaproszenia mieszkaƒ-
ców Gminy na spotkanie doty-
czàce ich problemów. Prosz´
o kontakt.

Z wyrazami szacunku
Wójt Gminy Wieliszew

Waldemar Kownacki

Mieszkaƒcy pytajà
Wójta Gminy Wieliszew
Waldemara
Kownackiego...

DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy si´ ze ZBIGNIEWEM
LECHEM g∏ównym specjalistà ds. nadzoru
inwestorskiego Urz´du Gminy Wieliszew.

Mateusz

Spadajà kasztany. Te˝ ˝o∏´dzie. LiÊcie
spadajà i sà ˝ó∏te, i muszà spadaç, bo
drzewka nie mogà ich trzymaç. Jesienià
sà jelenie. Du˝o zwierzàt zjadajà wilki.
A ptaki odlatujà do ciep∏ych krajów: bo-
ciany i kaczki. Lecà do Afryki.

Wiktoria

Jesienià mo˝na chodziç na spacery ró˝-
ne. Mo˝na liÊcie zbieraç. I na grzyby cho-
dziç. Mo˝na na górk´ wchodziç. Mo˝-
na wziàç parasolk´ i kalosze i skakaç
po ka∏u˝ach. Mo˝na te˝ oglàdaç ˝yrafy
i s∏onie, ale w ZOO. U nas widaç kotki
i wiewiórki, co zbierajà kasztany. Ja te˝
zbiera∏am.

Mateusz

Spadajà liÊcie i mo˝na grabiç. LiÊcie
zmieniajà na jesieni kolor i le˝à w kup-
kach w parku. Wtedy mo˝na wbiegaç
w liÊcie i zbieraç kasztany. Lubi´ si´ ba-
wiç w przedszkolu. Przedtem by∏em
u babci.
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Micha∏ 

Jeszcze jest wiatr, pada deszcz, uroÊnie
kwiat, wyjdzie sarenka i opadajà liÊcie.
Jak jest jesieƒ to robi si´ kolorowo. Li-
Êcie spadajà pod wiatr i sà ̋ ó∏te albo zie-
lone. Bardzo lubi´ kolory i jesieƒ.

Miko∏aj

Mo˝na dokopywaç si´ do liÊci. LiÊcie wte-
dy wybuchajà. Mo˝na wtedy biegaç
po liÊciach. Widaç te˝ zwierzàtka. Sà wil-
ki, a niedêwiedzie idà spaç.

Jakub

Lubi´ jesieƒ za krokodyle i inne zwierz´-
ta. Jesienià lubi´ oglàdaç zwierz´ta
w ZOO. Chcia∏bym nakarmiç krokodyla
kurczakami i koÊçmi. Krokodyl nie je li-
Êci, ale i tak jest du˝y.

Od kiedy pracuje Pan w Wielisze-
wie?
W Urz´dzie Gminy Wieliszew pra-
cuj´ od lipca 2006 r.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pa-
na kariera?
W wi´kszoÊci zgodna z moim wy-
kszta∏ceniem w zakresie in˝ynierii
làdowej – budowy dróg i mostów.
Pracowa∏em jako kierownik Obwo-
du Mostowego w Rejonie Dróg Pu-
blicznych. Potem by∏y kierownicze
funkcje w Przedsi´biorstwie Gospo-
darki Komunalnej, Biurze Projek-
towym Obs∏ugi Budownictwa In-
dywidualnego i Spó∏dzielni Budow-
lanej. W latach 80. i 90. cz´sto
wyje˝d˝a∏em do pracy do Niemiec,

Belgi, Francji i Hiszpanii. Pracowa-
∏em tak˝e na terenie zak∏adów
przemys∏owych w Ostro∏´ce, Ma∏ki-
ni oraz w Elektrociep∏owniach
Warszawskich.
Móg∏by Pan wskazaç, co szczegól-
nie podoba si´ Panu w Gminie
Wieliszew?
Po∏o˝enie nad Narwià i zwiàzany
z tym bardzo dobry mikroklimat.
Ja te˝ urodzi∏em si´ nad tà rzekà,
choç w innej cz´Êci Mazowsza.
Dobra sieç dróg zapewnia miesz-
kaƒcom Gminy szybki dojazd we
wszystkich kierunkach.
Czy ma Pan jakieÊ hobby, orygi-
nalny sposób sp´dzania wolne-
go czasu, coÊ czym móg∏by si´
Pan podzieliç z naszymi Czytel-
nikami?
Du˝à cz´Êç czasu poch∏aniajà mo-
je studia na III roku WSAP

w Ostro∏´ce. W wolnych chwilach
p∏ywam kajakiem, je˝d˝´ na nar-
tach i ostatnio paintball – wspól-
ne wyjazdy z najstarszym synem.
Ulubione miejsce: Zwiedzi∏em wie-
le krajów w Europie Zachodniej
i Po∏udniowej, ale nie ma to jak
polskie morze.
Ulubiona muzyka: Preferuj´ mu-
zyk´ lat 80. i 90.
Ulubione danie: Tradycyjna polska
kuchnia. Uwa˝am, ˝e nale˝y jeÊç
to, co rodzi ziemia, na której si´
mieszka i ˝yje.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny: Lubi´ s∏uchaç
radiowej „Trójki”. W tv oglàdam
g∏ównie programy informacyjne
i sportowe, a z seriali – „Doktor Ho-
use”. Filmy wol´ oglàdaç w kinie.

nn  

Jesieƒ ju˝ trwa, w parkach i lasach k∏´bià si´ liÊcie, aleje sà pe∏ne kasztanów

i ˝o∏´dzi. SpytaliÊmy naszych Milusiƒskich z Przedszkola Nr 1 w Wieliszewie,

ZA CO NAJBARDZIEJ LUBIÑ JESIE¡.

Poznaj pracownika Gminy

Âwi´to NiepodległoÊci
We wtorek, 10 listopada, w Ha-
li Sportowej, o godzinie 17 roz-
pocznie si´ Festiwal PieÊni i Taƒ-
ców Polskich, podczas którego,
poza wieliszewskimi Promyka-

mi, wystàpià: Zespó∏ PieÊni
i Taƒca „Wyszków” oraz Zespó∏
PieÊni i Taƒca „Kurpie”.

W Êrod´, 11 listopada, w Ja-
nówku odb´dà si´ oficjalne

gminne obchody Êwi´ta odzyska-
nia niepodleg∏oÊci rozpocz´te
Mszà Êwi´tà w intencji Ojczyzny,
w koÊciele parafialnym pw. Êw.
Bart∏omieja.

WWóójjtt  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  oorraazz  DDyyrreekkttoorr  OOÊÊrrooddkkaa  KKuullttuurryy  ww  WWiieelliisszzeewwiiee
zzaapprraasszzaajjàà  nnaa  uurroocczzyyssttooÊÊccii  zzwwiiààzzaannee  zzee  ÂÂwwii´́tteemm  NNiieeppooddlleegg∏∏ooÊÊccii..

Tu b´dzie 

szkolna sto∏ówka fo
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Ostatniego dnia
wrzeÊnia, 
na granicy
Skrzeszewa
i Kałuszyna, odbyła
si´ wyjàtkowa
uroczystoÊç
poÊwi´cenia przez
arcybiskupa
ordynariusza
diecezji
warszawsko-praskiej
Henryka Hosera
terenu
przeznaczonego
na budow´ koÊcioła
w nowej
skrzeszewskiej
parafii.

Zgodnie z decyzjà Kurii nowo-
powsta∏a parafia w Skrzesze-
wie obejmuje poza nim miej-

scowoÊci: Ka∏uszyn, Podd´bie, Si-
kory i Topolin´. Jej proboszczem
zosta∏ ksiàdz Krzysztof Krupa. Za-
nim jednak dosz∏o do wczorajszej
uroczystoÊci, licznie zgromadzeni
parafianie wspólnie z probosz-

Wiadukt drogowy zostanie prze-
budowany, poniewa˝ stara kon-
strukcja, pochodzàca jeszcze
z okresu przedwojennego, nie
nadawa∏a si´ do bezpiecznej
jazdy. Nierówna nawierzchnia
i zw´˝enie jezdni na tym odcin-
ku drogi wojewódzkiej nr 631
powodowa∏y niedogodnoÊci dla
kierowców i pieszych.

Jak przyznaje Jadwiga Sza-
fraƒska, radna z Skrzeszewa,
„przebudowa wiaduktu jest d∏u-
go oczekiwanà inwestycjà, za-
równo przez mieszkaƒców Skrze-
szewa, jak i innych u˝ytkowni-
ków drogi krajowej 631.

Na starym wiadukcie przejazd
by∏ utrudniony ze wzgl´du
na zw´˝enie jezdni. Nowa kon-
strukcja spe∏nia europejskie
normy, a przede wszystkim za-
pewnia komfortowà przepraw´
nad przysz∏à drogà gminnà kie-
rowcom, pieszym i rowerzystom,
poniewa˝ integralnà cz´Êcià wia-
duktu b´dzie chodnik i Êcie˝ka
rowerowa. Przebudowa przebie-
ga sprawnie i rokuje terminowe
zakoƒczenie inwestycji.” Inwe-
storem jest Mazowiecki Zarzàd
Dróg Wojewódzkich w Warsza-
wie.

nn  PS

Paweł Kownacki

Biskup w nowej parafii

Przebudowa wiaduktu w Skrzeszewie trwa.
Drogowcy obiecujà, ˝e nowa konstrukcja b´dzie
gotowa do 15 listopada

NNaa ppoocczzààttkkuu  ppaaêêddzziieerrnniikkaa  zzaakkooƒƒcczzyy∏∏  ssii´́  rreemmoonntt  pprrzzeejjaazzdduu  kkoolleejjoowweeggoo  nnaa ddrrooddzzee
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czem poÊwi´cili kilka wolnych so-
bót, by uprzàtnàç i ogrodziç plac
budowy.

Odprawiajàcy Msz´ Êwi´tà bi-
skup Hoser zaznaczy∏, i˝ „Skrze-
szew to jest miejsce wielkiej
przysz∏oÊci, wielkiego rozwoju, ta
miejscowoÊç b´dzie si´ nape∏nia-
∏a nowymi rodzinami.To miejsco-

woÊç zwrócona ku przysz∏oÊci. Ju˝
sama obecnoÊç uczniów szko∏y
podstawowej i gimnazjum wyzna-
cza t´ drog´ ku przysz∏oÊci.”

Wskaza∏ równie, i˝ budowa ko-
Êcio∏a to okazja do walki o jed-
noÊç. „Ciesz´ si´, ˝e jesteÊmy ra-
zem na tym placu – w∏adze samo-
rzàdowe w komplecie, które

wiedzà, ˝e dobro wspólne jest ta-
kim dobrem, które istnieje w ka˝-
dej osobie i we wszystkich oso-
bach, sà z nami wychowawcy,
ksi´˝a z sàsiednich parafii, a tak-
˝e sà ci, którzy czuwajà nad na-
szym bezpieczeƒstwem.” – doda∏.

Po uroczystoÊci poÊwi´cenia
placu budowy, ksiàdz proboszcz

zaprosi∏ wszystkich na pocz´stu-
nek w postaci pysznych ciast
przygotowany przez mieszkanki
parafii, które zadba∏y równie˝
o dekoracj´ uroczystoÊci oraz
rozgrzewajàcà grochówk´ przygo-
towanà przez pracowników Urz´-
du Gminy Wieliszew.

nn

B´dzie nowy wiadukt
w Skrzeszewie

Szybki przejazd

Konwent w Wieliszewie

Jak podkreÊla inspektor nadzoru
z Urz´du Gminy Zbigniew Lech,
wykonano prace, które ju˝ kilka
lat temu powinny byç wykonane
podczas remontu drogi 632. Jak
podkreÊla „zrealizowanie tego
zadania w tak krótkim czasie by-
∏o mo˝liwe g∏ównie dzi´ki zaan-
ga˝owaniu Zast´pcy Wójta Gmi-
ny Andrzeja Szczodrowskiego”.
O opini´ poprosiliÊmy radnego

gminnego z Micha∏owa-Reginowa
Edwina Zezonia. Powiedzia∏ on:
„Przebudowa ulicy Nowodwor-
skiej przeprowadzona by∏a
w koƒcu 2006 roku.Wtedy Mazo-
wiecki Zarzàd Dróg Wojewódz-
kich stwierdzi∏, ˝e choç droga jest
ich – newralgiczny jej fragment
le˝y na terenie kolejowym i niech
to zrobià kolejarze. Kolejarze mó-
wili to samo – torowisko owszem,

ale nic wi´cej – chodnik niech
zbuduje Gmina.Teraz po negocja-
cjach wójta Waldemara Kownac-
kiego z PKP remont zosta∏ wyko-
nany. A wi´c mo˝na!?”

Jak widaç, rozwiàzaç problem
mo˝na cz´sto g∏ównie dzi´ki naj-
zwyklejszej rozmowie. Rozwiàza-
nie problemu mo˝na podsumo-
waç trawestacjà Wyspiaƒskiego:
„ino oni chcieli chcieç”. nn  PK

Samodzielny Zespół Publicznych
Zakładów Opieki Zdrowotnej

przy ul. Modliƒskiej 1
w Wieliszewie 

zatrudni 
lekarza w POZ
Szczegółowe informacje 
pod numerem telefonu 

(022) 782-20-32

o g ∏ o s z e n i e  d r o b n e

Spotkanie skupi∏o si´ g∏ównie
na dyskusji na temat kosztów
funkcjonowania jednostek
Ochotniczych Stra˝y Po˝arnych
po ustaleniu wysokoÊci ekwiwa-
lentu pieni´˝nego dla cz∏onków
OSP za udzia∏ w akcjach ratow-
niczych i szkoleniach po˝arni-
czych. Jak wskaza∏ komendant
powiatowy Paƒstwowej Stra˝y
Po˝arnej Mariusz Mucha, rola
stra˝aków ochotników w syste-
mie bezpieczeƒstwa naszego po-
wiatu jest nie do przecenienia.
Ten rok by∏ wyjàtkowy ze wzgl´-
du na liczb´ akcji w wykonaniu
stra˝aków ze wzgl´du na wzmo-
˝onà akcj´ zwiàzanà z przyduchà
na Jeziorze Zegrzyƒskim. Dlate-
go komendant postulowa∏ wobec
zebranych na Konwencie o dalsze
wspieranie stra˝aków. Cz∏onko-
wie Konwentu na koniec dysku-

sji wnioskowali o ujednolicenie
stawek ekwiwalentu p∏aconego
stra˝akom.

Podczas swojego wystàpienia
starosta Jan Grabiec zasygnalizo-
wa∏, i˝ w ramach powiatowego
programu promocji zdrowia b´dà
przeprowadzane szczepienia
przeciw wirusowi HPV, co spo-
tka∏o si´ z aprobatà wspó∏finan-
sujàcych ten program wójtów,
burmistrza i prezydenta.

Wicestarosta Janusz Kubicki
oraz Wójt Gminy Wieliszew Wal-
demar Kownacki opowiedzieli
o spotkaniu z dyrektorem Kolei
Mazowieckich, w wyniku którego
istnieje realna szansa na urucho-
mienie szynobusów do Zegrza
i Wieliszewa i, jak zaznaczy∏ wójt
Kownacki, w nast´pstwie tego
uruchomienia na stacji w Wieli-
szewie systemu Parkuj i Jedê.

Cz∏onkowie Konwentu ustalili,
i˝ podczas nast´pnego spotkania
w Niepor´cie zajmà si´ analizà
stawek podatkowych w poszcze-
gólnych gminach. nn  PK

T́ dy pojedziemy ju˝ w listopadzie 
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W tym miejscu stanie wkrótce koÊció∏ nowej parafii 
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O Êwicie us∏ysza∏em pukanie
do drzwi. Zerwa∏em si´ i zapyta∏em:
„Kto tam?”. „Otwieraj – tu jest ksià˝´”–
odpowiedzia∏ g∏os ze wschodnim akcen-
tem. Odbezpieczajàc Colta 45 wykrzyk-
nà∏em: – „To nie twój interes sobaczy sy-
nu kto tu jest. Jak natychmiast nie odej-
dziecie strzel´ wam w ∏eb jak psom”.
Tymczasem obudzeni „Korab” i „Omar”
odbezpieczyli ju˝ swoje pistolety. – „No
to zobaczymy”– us∏ysza∏em odpowiedê
i oddalajàce si´ kroki. Radzi∏em natych-
miast opuÊciç „spalony” punkt przy-
puszczajàc, ˝e skrajnie lewicowe od∏amy
nasy∏ajà na nas wrogów. „Korab”
i „Omar” przyznali mi racj´. Pr´dko
ubraliÊmy si´ i poszliÊmy do ˝o∏nierzy.

By∏ pi´kny, letni poranek. Czu∏o si´
zapach ˝ywicy. Âpiew ptaków i pierw-
sze z∏ociste promienie przebija∏y si´
przez wierzcho∏ki drzew. M∏odzi party-
zanci rozeÊmiani szykowali si´ do po-
rannej zbiórki i dobrego Êniadania.
Na drzewie wisia∏a ja∏ówka oprawia-
na przez kucharza. SprawdziliÊmy po-
sterunki i stan kompanii. Okaza∏o si´,
˝e zbieg∏ Czech, którego przed kilku
dniami przyj´liÊmy do naszych szere-
gów.Wraz z ˝o∏nierzami odÊpiewaliÊmy
„Kiedy ranne wstajà zorze...”. Zaraz po-
tem ch∏opcy z apetytem zabrali si´
do Êniadania, a nasza trójka w ogrodzie
najbli˝szego domu przy smacznej zbo-

W kolejnym ju˝
numerze Gazety
Wieliszewskiej
kontunuujemy temat
wydarzeƒ sierpnia
1944 r. DziÊ Zygmunt
Mirecki ps. „Zim”
przedstawia ostatnie
dni kompanii bojowej
„Koraba”. Jedynie
daty sà mylàce.
OczywiÊcie wszystko
rozegrało si´
19 sierpnia 1944r.

Krzysztof Klimaszewski

Tragiczny sierpieƒ
c z ´ Ê ç  I V

r e k l a m a

Jubileuszowy, bo X ju˝ Wieczór
z Kabaretem w Wieliszewie przy-
padnie tym razem – nomen omen
– w piàtek, 13 listopada. Po Gru-
pie MoCarta swojà radosnà zbio-
rowà twórczoÊç zaprezentuje
nam Grupa Rafa∏a Kmity.
Bilety na ten wyst´p (cena – 20 z∏)
mo˝na b´dzie kupiç od poniedzia∏-
ku, 2 listopada. Mo˝liwa jest tele-
foniczna lub e-mailowa rezerwa-
cja (do kilku) biletów, pod warun-
kiem ich odbioru w ciàgu 3 dni.
Kontakt – tel.: 022 782 20 44; 
e-mail: aneta.kultura@wieliszew.pl

ZAPRASZAMY! 
nn  

Pechowy Jubileusz 

Zadaniem Kompanii by∏y nocne wypa-
dy dywersyjne niepokojàce Niemców
i stacjonujàcych ko∏o Zegrza W´-
grów. 29-go sierpnia o godzinie drugiej
nad ranem zm´czeni wróciliÊmy
na miejsce postoju w lasach Kàty W´-
gierskie. Sier˝ant „Omar” (Micha∏ Kli-
mowicz) zaprosi∏ „Koraba” (Konstanty
ksià˝´ Radziwi∏∏) i mnie na odpoczynek
do swego domku po∏o˝onego na skraju
lasu, ko∏o kolonii Wieliszew.

˝owej kawie omawia∏a plan nast´pne-
go uderzenia.

Do szybkiego przerzutu cz´Êci oddzia-
∏u potrzebne by∏y dwa parokonne „ba-
lonowce”. Podjà∏em si´ za∏atwienia za-
prz´gu. W tym te˝ celu uda∏em si´
do so∏tysa wsi Kàty W´gierskie. Korzy-
stajàc z goÊcinnoÊci gospodarzy ogoli∏em
si´ tam i umy∏em. Siedzàc potem w po-
koju us∏ysza∏em pojedyncze strza∏y,
wybuchy granatów i terkot karabinów
maszynowych. Zerwa∏em si´ od sto∏u
i chcia∏em biec do swoich ch∏opców. So∏-
tysowa, a by∏a to pot´˝na kobieta, z∏a-
pa∏a mnie wpó∏ i krzykn´∏a:

– „Na Boga! Gdzie pan leci?! Na pew-
no Niemcy otoczyli las”.

Przeczeka∏em. Wkrótce zapanowa∏a
cisza. Zaraz potem wyrwa∏em si´ z go-
Êcinnego domu.Wykorzystujàc s∏abo po-
roÊni´ty, ale falisty teren przekrada∏em
si´ w stron´ lasu. Naraz z lewej strony
us∏ysza∏em gwizd. By∏ to nasz ˝o∏nierz
z bia∏o – czerwonà opaskà na ramieniu.
Rozpozna∏em w nim marynarza. Da∏ mi
znak abym szed∏ w jego stron´. W po∏o-
wie drogi seria z karabinu maszynowe-
go przelecia∏a mi nad g∏owà. Jeszcze chy-
ba nigdy tak sprawnie jak wtedy nie wy-
korzysta∏em zag∏´bieƒ terenu.

Czo∏gajàc si´ doszliÊmy do siebie.
– „Co si´ sta∏o?”– zapyta∏em.
– „KtoÊ musia∏ zdradziç nasze stano-

wiska Niemcy zaskoczyli nas z trzech
stron. Chyba wszyscy wycofali si´
w g∏àb lasu”– odpowiedzia∏ marynarz.

Pogró˝ki w∏óczàcych si´ band okaza-
∏y si´ prawdziwe.To oni, a mo˝e zbieg∏y
Czech Êciàgn´li na nasz oddzia∏ SS-ma-
nów.

„Korab” i „Omar” nie doceniajàc gro-
˝àcego niebezpieczeƒstwa po Êniadaniu
wrócili do domku sier˝anta na dalszy
odpoczynek. SS-mani majàc dok∏adne
wiadomoÊci rozmieszczenia kompanii,
najpierw w∏amali si´ do kwatery wycià-
gajàc ksi´cia Radziwi∏∏a i sier˝anta. Na-
st´pnie zaatakowali partyzantów,
w tym czasie odbywajàcych çwiczenia.
Po krótkiej i zaci´tej walce partyzanci,
dzielni bojowcy, znajàc dobrze teren wy-
cofali si´ bez strat. Dobrze poinformo-
wani zbrodniarze hitlerowscy po krót-
kich badaniach natychmiast rozstrzela-
li sier˝anta „Omara”. Ksi´cia skutego
w kajdany zawieêli do siedziby Gesta-
po w Nowym Dworze.

RozwÊcieczeni SS-mani przetrzàsali
okoliczne zabudowania i gajówki. Z∏a-
panych niewinnych ch∏opców i m´˝-
czyzn rozstrzeliwali na miejscu. Dalsza
akcja partyzancka by∏a niemo˝liwa.
Po zamelinowaniu broni ̋ o∏nierze roze-
szli si´ do domów lub ukrywali. Por.
„Bohdan” i ja, poszukiwani przez Gesta-
po, ukrywaliÊmy si´ w okolicznych la-
sach i odleg∏ych wioskach. 9-go wrzeÊnia

Niemcy ca∏kowicie „oczyÊcili” teren
z polskiej ludnoÊci, kierujàc chorych
i starców na po∏udnie a m∏odszych
do obozów pracy na terenie Rzeszy.

Ksià˝´ torturowany by∏ przez Gesta-
po. Zmaltretowanego Niemcy wozili
po okolicznych sio∏ach. Siedzia∏ na fur-
mance ze zwiàzanymi postronkiem r´-
koma. Na szyi z przodu i z ty∏u mia∏
przywiàzane tablice z napisem: „Polni-
sche graff – polnische banditen” (polski
ksià˝´ – polski bandyta).

Ostatecznie zamordowany zosta∏
przez hitlerowców na terenie fortu ze-
grzyƒskiego. W 1969 roku szczàtki jego
zw∏ok odnaleziono przypadkowo
przy wykonywaniu robót ziemnych
w forcie. Rozpoznano go dzi´ki temu; ̋ e
mia∏ na sobie srebrny szkaplerz z reli-
kwiami Âwi´tego Jana Bosko. Po ekshu-
macji pochowano „,Koraba” na cmen-
tarzu w Serocku. Na wielkim polnym
kamieniu widnieje napis:

„KONSTANTY RADZIWI¸¸ SYN
MACIEJA I RÓ˚Y Z POTOCKICH

URODZONY 10.07.1907 ROKU
W SICHÓWCE. PORUCZNIK A.K.

ROZSTRZELANY W FORCIE 
ZEGRZY¡SKIM 

WE WRZEÂNIU 1944 ROKU.”
Na koniec ostatnia relacja Henry-

ka Saksa ps. „Grom” z aresztowania
w dniu 19 sierpnia 1944r. 3 mieszkaƒ-
ców Zegrza Po∏udniowego w tym sa-
mego autora relacji:

W pierwszych dniach sierpnia 1944r.
otrzymaliÊmy rozkaz jako ̋ o∏nierze AK,
zgrupowania si´ w lasach niepor´ckich.
Nast´pnie braliÊmy udzia∏ w wypadzie
na Stare Bródno – napad na placówk´
niemieckà stacjonujàcà w folwarku. Dal-
szymi dzia∏aniami by∏y przygotowania
majàce na celu dywersj´ na ty∏ach nie-
mieckich.W pobli˝u bazy zostaliÊmy roz-
bici przez oddzia∏ niemiecki. W zwiàz-
ku z tym wycofaliÊmy si´ ka˝dy na swo-
jà r´k´. W godzinach wieczornych tego
samego dnia tj. 19 sierpnia 1944r. cz´Êç
naszej grupy zebra∏a si´ ponownie w za-
budowaniach p.Tomalskiego w Wielisze-
wie i po odczekaniu pewnego czasu, po-
niewa˝ nikt si´ wi´cej nie zg∏osi∏ zacz´-
liÊmy si´ rozchodziç. W drodze do domu
we wsi Rybaki zostaliÊmy zatrzymani
przez stra˝ granicznà (Kazimierz Maty-
siak,W∏adek Bielecki, Henryk Saks) i od-
stawiono nas do koszar w Zegrzu Pó∏noc-
nym (areszt wojskowy). Nast´pnego
dnia po usilnych staraniach rodziny zo-
sta∏em wypuszczony na wolnoÊç i prze-
wieziony do domu. Na terenie koszar za-
uwa˝yliÊmy Konstantego Radziwi∏∏a
i jednego Czecha, który bra∏ udzia∏ w na-
szych akcjach. Co sta∏o si´ z moimi ko-
legami Matysiakiem i Bieleckim nie
wiem, przypuszczam ̋ e zostali rozstrze-
lani.

Wszystkie te relacje majà wiele
wspólnego. Które najbardziej wiernie
opisujà przebieg tamtych wydarzeƒ,
trudno jest dzisiaj stwierdziç, na pew-
no aresztowanych ˝o∏nierzy rozstrze-
lano w dwóch grupach. Na pewno te˝
dowódca ostatniego oddzia∏u walczà-
cego z 3 batalionu niepor´ckiego por.
„Korab” zosta∏ zamordowany na koƒ-
cu, po ci´˝kich torturach.

Ofiary pochowano na cmentarzu
parafialnym w Niepor´cie. 19 sierp-
nia 1944r. zgin´li ˝o∏nierze Armii
Krajowej – Rejonu I – Legionowo:
1. W∏adys∏aw Danielewicz- „Oko”–

lat 38, dowódca 8 kompanii, III ba-
talionu.

2. Tadeusz Grocholski „Leliwa” –
lat 19 wg. brata Henryka Grochol-
skiego (na pomniku zamieniona da-
ta z bratem Adamem) 

3. Adam Grocholski „Kombinator”–
lat 22 wg. brata Henryka Grochol-
skiego (na pomniku zamieniona da-
ta z bratem Tadeuszem)

4. Mieczys∏aw Kozak „Je˝” – lat 17.
5. Andrzej Papp „Marek” – lat 17.
6. Aleksander Rembelski „Miecz”,

„Gajowy” – lat 48 s. Jana
7. Bronis∏aw Smolarek (vel Smolar-

czyk) „Brzoza” – lat 39 ur. 1905r.
w Niepor´cie

8. Szczepan Szyperek „Zosik” – lat 27
ur. 1917r. w Niepor´cie
Natomiast nieznane sà nazwiska

˝o∏nierzy rozstrzelanych w pierwszej
grupie razem z Micha∏em Klimowi-
czem (ur. 1910r.). Na podstawie wspo-
mnieƒ Walentego J´draszki domnie-
mywa si´ nazwiska czterech rozstrze-
lanych:
1. Stefan Kowalczyk „Lanca”

ur. 1914r.
2. Tadeusz Kowalczyk „Piorun”

ur. 1918r.
3. Wojciech Smó∏ka „Bur∏aj” ur. 1927r.
4. Andrzej Wójcicki „Cygan” s. Micha-

∏a ur. 1897r. w Niepor´cie
5. Wac∏aw Stachnik „Âmieszek”

Wymienione powy˝ej nazwiska po-
leg∏ych potwierdza Andrzej Paszkow-
ski, ˝o∏nierz AK – zast´pca dowódcy
Oddzia∏u Dywersji Bojowej, który
do swojej Êmierci 4 maja 2003r. gro-
madzi∏ materia∏y i dokumenty zwiàza-
ne z historia AK VII Obwodu „Obro-
˝a” oraz prowadzi∏ prace nad sporzà-
dzeniem wykazu uczestników walk
Powstania Warszawskiego w I Rejonie.

Tragiczny dzieƒ 19 sierpnia 1944r.
by∏ ostatnim dniem oddzia∏u por. „Ko-
raba”, pozostali ˝yjàcy ˝o∏nierze
po ukryciu broni rozeszli si´ do domów.
Zaraz te˝ Niemcy rozpocz´li akcj´ wy-
siedleƒczà ludnoÊci z terenów przyfron-
towych.

nn  tel. 605 721 406
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widowiskowà gminnego Urz´du
nie pozwoli∏a kabaretowi zejÊç
ze sceny bez po˝egnania. W po-
niedzia∏kowy wieczór, 28 wrze-
Ênia, Grupa Mocarta musia∏a za-
graç – rekordowo – pi´ç bisów.To
pokazuje, jakà drog´ artystycz-
nà przeby∏ ten kabaret: od cha∏-
tur granych dla jednej z komer-
cyjnych stacji telewizyjnych,
po koncerty w salach filharmo-
nicznych i wydanie p∏yty, która
osiàgn´∏a status multiplatyny.
Jaka jest tajemnica sukcesu

Grupy MoCarta? Kabaret ten
potrafi rozÊmieszyç ka˝dego, po-
niewa˝ w sposób mistrzowski
i otwarty na wszystkich ludzi po-
s∏uguje si´ j´zykiem uniwersal-
nym, czytelnym na ka˝dej szero-
koÊci geograficznej – muzykà.
Podczas wyst´pów grupy odno-
simy wra˝enie, ˝e rytm, melodia,
tempo i dêwi´k sà tak plastycz-
nà materià, ˝e gotów jà pojàç
nawet przys∏owiowy cz∏owiek,
któremu „s∏oƒ nadepnà∏
na ucho”.

Lecz przecie˝ nie o edukacj´ tu
chodzi – a jeÊli nawet, to tylko
przy okazji. Grupa MoCarta ma
ambicj´ przede wszystkim bawiç
trzymajàc wysoki poziom.Trudne
to zadanie wype∏nia z powodze-
niem chyba przede wszystkim
dzi´ki empatii i rozumieniu po-
trzeb nas, którzy na co dzieƒ z mu-
zykà powa˝nà mamy kontakt
ograniczony. Dzi´ki niespotyka-
nym hybrydom Grupa MoCarta
ekwilibrystycznie ∏àczy twórczoÊç
rozrywkowà ze sztukà klasycznà.

Brawurowo zagrane skecze, w któ-
rych wspólnà lini´ melodycznà
tworzà kawa∏ki Modern Takling,
Michaela Jacksona i Kylie Mino-
gue z utworami Fryderyka Chopi-
na, Stanis∏awa Moniuszki i Anto-
nio Vivaldiego wywo∏ywa∏y
w Wieliszewie aplauz i wiwaty
jakby wprost przeniesione z kon-
certów rockowych. Wychodzàca
z sali widowiskowej publicznoÊç
jeszcze d∏ugo nuci∏a „powa˝ne”
melodie niczym szlagiery z pierw-
szych miejsc list przebojów. nn  

Artysta odwiedza ró˝ne miejsca
w kraju i na Êwiecie g∏oszàc „do-
brà nowin´”. Jest jednym z naj-
bardziej znanych w Polsce Êwiec-
kich rekolekcjonistów. Wyda∏ 10
ksià˝ek, w tym 5 cz´Êci „Dzien-
niczka perkusisty”. Uwa˝a, ˝e dla
ka˝dego cz∏owieka Bóg ma dosko-
na∏y plan. Jest zdania, ˝e ka˝dy
cz∏owiek ma coÊ, w czym jest naj-
lepszy na Êwiecie. Stara si´ o tym
przekonywaç w czasie licznych
spotkaƒ i rekolekcji, które g∏osi
na wszystkich kontynentach. Cz´-
sto jest zapraszany do wi´zieƒ,
oÊrodków dla narkomanów, semi-
nariów duchownych i parafii.

Do Wieliszewa artysta przyje-
cha∏ na zaproszenie Mariusza
Krama, który rekomendowa∏ re-
kolekcjonist´: „jako perkusista

rockowy prowadzi∏ hulaszcze ˝y-
cie – alkohol, ekscesy, rozpusta
– jednak pewnego razu, zupe∏nie
przypadkiem, poszed∏ na piel-
grzymk´ w tym, co mia∏ na sobie
wychodzàc z domu... w klapkach
na nogach, koszulce i spoden-
kach. Po tygodniu wróci∏ z Cz´-
stochowy odmieniony. Naprawi∏
swoje ˝ycie i pomaga w tym in-
nym.”

nn  Mariusz Kraszewski

Rekolekcje zza perkusji Jesieƒ króluje. Szko∏a Êwi´tuje

ÂÂwwii´́ttoo  EEdduukkaaccjjii  ttoo  ddoobbrraa  ookkaazzjjaa,,  bbyy  ppoorroozzmmaawwiiaaçç  oo  rroozzwwoojjuu  nnaasszzeeggoo  sszzkkoollnniiccttwwaa..
NNaa  ppyyttaanniiaa  ooddppoowwiiaaddaa  rraaddnnyy  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  PPrrzzeewwooddnniicczzààccyy    KKoommiissjjii  OOÊÊwwiiaattyy
KKuullttuurryy  ii  SSppoorrttuu,,  ddooÊÊwwiiaaddcczzoonnyy  ppeeddaaggoogg  JJaacceekk  BBaannaasszzeekk..

Jakie g∏ówne cele stawia przed so-
bà Komisja OÊwiaty Kultury
i Sportu w nowym roku szkol-
nym?
Nowy rok szkolny to zawsze nowe
nadzieje i plany, jednak tym razem
przed radnymi kontynuacja zadaƒ
ju˝ rozpocz´tych. Najwa˝niejszym
wydaje si´ post´pujàca w dobrym
tempie budowa nowego budynku
gimnazjum. Wydaje si´, ˝e wokó∏
tego zagadnienia b´dzie przebiega-
∏a praca w ostatnim roku kadencji
rady. Mamy nadziej´, ˝e wraz
z nowym lokum Gimnazjum otrzy-
ma równie˝ patrona, gdy˝ obie na-
sze gimnazjalne placówki pracujà
nad tym.Trzeba b´dzie zadbaç rów-
nie˝ o to, by utworzenie jednego
gimnazjum nie skutkowa∏o utratà
pracy przez nauczycieli. Ponadto
b´dziemy monitorowali funkcjono-
wanie naszej nowej placówki
– Szko∏y w Komornicy (dawne
TGW D´be).
Jest Pan równie˝ Przewodniczà-
cym Komisji Stypendialnej LFS
Eureka; jakie tendencje uwidocz-
ni∏a kolejna edycja stypendiów?
Przede wszystkim wp∏yn´∏o bardzo
du˝o wniosków, byliÊmy zaskocze-
ni ich liczbà. To sprawi∏o, ˝e nie
wszyscy stypendium otrzymali.
Na pewno w grupie „odrzuconych”
sà osoby zdolne, pracujàce na rzecz
Êrodowisk, z których si´ wywodzà,
jednak na decyzj´ komisji wp∏ynà∏
g∏ównie aspekt finansowy. Nasze
stypendium przeznaczone jest dla
osób z rodzin o niskich dochodach

(ju˝ dochód powy˝ej 800 z∏ nie da-
je kandydatowi punktów). WÊród
osób, które otrzyma∏y stypendium
w tegorocznej edycji, jest wiele z lat
ubieg∏ych.To cieszy, gdy˝ Êwiadczy
o ustawicznej pracy nad sobà. Po-
jawi∏o si´ jednak kilka nowych po-
staci i mamy nadziej´, ˝e na d∏u-
˝ej zagoszczà oni poÊród stypendy-
stów.
Jak wiadomo Zespó∏ Szkó∏ Ponad-
gimnazjalnych w Komornicy
zmieni∏ zarzàdc´. Czy Pana zda-
niem Gmina Wieliszew sprosta
nowemu wyzwaniu?
Nie mam co do tego najmniejszych
wàtpliwoÊci! Gmina Wieliszew nie-
jednokrotnie pokaza∏a, ˝e nie boi si´
nowych wyzwaƒ. Jestem przekona-
ny, ˝e dzi´ki wspó∏pracy dyrekcji
Szko∏y z w∏adzami samorzàdowy-
mi powoli b´dzie zmienia∏ si´ wi-
zerunek placówki. Ju˝ ten rok
szkolny pokaza∏ tendencj´ zwy˝ko-
wà przy okazji rekrutacji i licz´, ˝e
ta sytuacja powtórzy si´ w kolej-
nych latach. Szereg pomys∏ów, ja-
kie mamy na dalsze funkcjonowa-
nie tej Szko∏y, na pewno przyspo-
rzy jej splendoru i niebawem
przywróci dawnà ÊwietnoÊç.
Nowe zaplecze lokalowe dla wie-
liszewskiego Gimnazjum to wi´k-
szy komfort pracy, zarówno dla
uczniów, jak i nauczycieli. Jednak
to tylko po∏owa sukcesu.
Co Pana zdaniem nale˝a∏oby zro-
biç, by zach´ciç m∏odzie˝ do kon-
tynuowania nauki w Wielisze-
wie?

To ju˝ zadanie przysz∏ego dyrekto-
ra tej placówki – stworzenie takiej
oferty edukacyjnej, która przycià-
gnie do nas m∏odzie˝. Ju˝ w tej
chwili widzimy, ˝e coraz mniej osób
ucieka do Gimnazjów legionow-
skich – drugi rok z rz´du do wieli-
szewskiego gimnazjum przyj´to
trzy klasy pierwsze. Wp∏yw na to
ma wiele czynników, ale myÊl´, ˝e
decydujàca jest jakoÊç kszta∏cenia,
którà nie odbiegamy od szkó∏ w po-
wiecie czy województwie, co poka-
zujà chocia˝by wyniki egzaminu
gimnazjalnego. MyÊl´, ˝e po prze-
prowadzce do nowego budynku b´-
dzie jeszcze lepiej. Na pewno pomo-
˝e w tym kompetentna kadra pe-
dagogiczna.

nn  Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Miejmy nadziej´, ˝e zmiany
w gminnej edukacji przyczynià
si´ do rozwoju poziomu nauczania
naszych dzieci i m∏odzie˝y, który
w du˝ej mierze zale˝y od zaanga-
˝owania i kompetencji kadry peda-
gogicznej oraz odpowiedniej infra-
struktury i dost´pnoÊci pomocy na-
ukowych. Dlatego z okazji Dnia
Edukacji Narodowej sk∏adamy
wszystkim nauczycielom, uczniom
i pracownikom szkó∏ gratulacje
oraz serdeczne ̋ yczenia satysfakcji
z wykonywanego zawodu traktowa-
nego jak misja, a tak˝e dobrych wy-
ników w nauce.

nn  
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Pi´ç bisów musiała
zagraç Grupa
MoCarta podczas
wyst´pu
w Wieliszewie.

Mariusz Kraszewski

Fikołki na batucie

Poraz dziewiàty wieliszew-
ska publicznoÊç wype∏-
niajàca po brzegi sal´

JJaann  BBuuddzziiaasszzeekk,,  ppeerrkkuussiissttaa  SSkkaallddóóww,,  ppoo rróó˝̋aaƒƒccoowwyymm  NNaabboo˝̋eeƒƒssttwwiiee
FFaattiimmsskkiimm  ooddpprraawwiioonnyymm 1133  ppaaêêddzziieerrnniikkaa  ww kkooÊÊcciieellee  ppww.. PPrrzzeemmiiee--
nniieenniiaa  PPaaƒƒsskkiieeggoo  ww WWiieelliisszzeewwiiee  wwyygg∏∏oossii∏∏  rreekkoolleekkccjjee..

„Âmiaç si´ cz´sto i serdecznie, zdobyç szacunek ludzi inteligentnych
i sympati´ dzieci – to znaczy odnieÊç sukces ”

Ralph Waldo Emerson

Z okazji Dnia Edukacji Narodowej
wszystkim Nauczycielom i Pracownikom zwiàzanym z oÊwiatà 

w Gminie Wieliszew 
sk∏adamy serdeczne podzi´kowanie za codzienny wysi∏ek nad kszta∏ceniem

i wychowaniem m∏odego pokolenia oraz ˝yczenia wszelkiej pomyÊlnoÊci w ˝yciu
osobistym, satysfakcji z wykonywanej pracy, jak najwi´cej chwil, w których

b´dziecie widzieli radosny uÊmiech na twarzach dzieci i m∏odzie˝y i trwajàcej
w nieskoƒczonoÊç ˝yczliwej pami´ci tych, dla których poÊwi´ciliÊcie 

swojà m∏odoÊç i kolejne lata pracy zawodowej.
WSZYSTKIEGO NAJLEPSZEGO!

Wójt Gminy Wieliszew Waldemar Kownacki
Przewodniczàcy Rady Gminy Jan So∏tys

Dyrektor Samorzàdowej Administracji Placówek OÊwiatowych El˝bieta Radzikowska
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Grali do upad∏ego

W∏oskie akcenty Przyspieszony kurs gry na instrumencie

fo
t.

M
K



6 gazeta wieliszewska xx 15 paêdziernika 2009

Wydarzenia
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Nowi duszpasterze w naszej Gminie
Przedstawiamy
sylwetki kap∏anów,
którzy powo∏anie do
kap∏aƒstwa b´dà
realizowali w Gminie
Wieliszew.

Ksiàdz Krzysztof Krupa pochodzi
z Celestynowa. Âwi´cenia kap∏aƒ-
skie przyjà∏ z ràk ks. bpa Kazimie-
rza Romaniuka 28 maja 1992
w katedrze diecezji warszawsko-
-praskiej. Przed przyjÊciem
do Skrzeszewa czyni∏ pos∏ug´
w dziewi´ciu parafiach m.in. w pa-
rafii Êw. Micha∏a Archanio∏a w No-
wym Dworze Mazowieckim, z któ-
rej zosta∏ skierowany przez ks. ar-
cybiskupa Henryka Hosera
do tworzenia OÊrodka Duszpaster-
skiego w Skrzeszewie. Jak przy-
znaje, miejsca te ukszta∏towa∏y je-
go spojrzenie na pos∏ug´; mia∏
okazj´ poznaç du˝y wachlarz spo-
sobów pracy duszpasterskiej.

Przychodzàc do Skrzeszewa ks.
Krzysztof mia∏ ju˝ gotowà wizj´
nowej wspólnoty, która potwier-
dza zaanga˝owanie przysz∏ych pa-
rafian. „Nasza wspólnota stoi
przed perspektywà budowy Êwià-
tyni i, jak powiedzia∏em witajàc
ksi´dza arcybiskupa na poÊwi´ce-
niu placu i krzy˝a, dokonaç mogà
tego ludzie odwa˝ni i ofiarni. I ja
takich tu widz´. Na pierwsze za-
proszenie do wspólnej pracy
przy grodzeniu placu pod budow´
zgromadzi∏o si´ ok. 70 m´˝czyzn.
Kolejne zaproszenie i znów kilka-
dziesiàt pracujàcych osób.To cie-
szy i pozwala wierzyç, ˝e b´dzie to
nasze wspólne dzie∏o, które dopro-
wadzimy do pi´knego fina∏u. Ma-
my plac pod budow´, mamy za-
twierdzony plan koncepcyjny ko-
Êcio∏a, wi´c potrzebujemy jeszcze
zjednoczenia si∏, aby po uzyskaniu
stosownych pozwoleƒ zaczàç bu-
dowaç nasz KoÊció∏”. O swojej po-
s∏udze w Skrzeszewie duchowny

Piotr Sypniewski

Êcie chcia∏bym odÊwie˝yç kon-
takty z Centrum Animacji Kultu-
ry w Warszawie i zorganizowaç kil-
ka koncertów z muzykà kameral-
nà czy klasycznà, ale te˝ zach´ciç
m∏odzie˝ do opieki nad starszymi,
samotnymi osobami.”

Sà oczywiÊcie te˝ inne istotne
zagadnienia, którymi ks. Grzegorz
chce si´ zajàç. „Mamy problem
z cmentarzem, w bli˝szej perspek-
tywie ma powstaç nowa Êwiàtynia
w Skrzeszewie, w której budow´,
jako parafia macierzysta, b´dzie-
my si´ anga˝owaç”. Jak sam przy-
znaje, nie sàdzi, ˝e pójdzie w Êla-
dy swojego poprzednika, ksi´dza
Marka, i nie b´dzie duszpaste-
rzem przez 35 lat, ale chcia∏by tu
wiele zrobiç. „Na pewno wymaga-
ny jest remont koÊcio∏a, warto wy-
mieniç cynkowà blach´ oraz za-
mieniç w´glowe ogrzewanie
na metod´ bardziej ekologicznà”.

W osobie ksi´dza Grzegorza pa-
rafia w Wieliszewie zyskuje ak-
tywnego duszpasterza o wszech-
stronnych zainteresowaniach, któ-
ry ceni sobie prac´ w zespole.
Lubi sztuk´ pi´knà: malarstwo, te-
atr i oper´. Mówi bardzo dobrze
po angielsku, bywa∏ na spotka-
niach polonijnych w USA i Brazy-
lii. Oprócz j´zyków biblijnych
– ∏aciny, greki i hebrajskiego
– uczy∏ si´ te˝ w∏oskiego i francu-
skiego. Do Wieliszewa nie przyby∏
sam. Nowemu proboszczowi towa-
rzyszà rodzice, na których mo˝e li-
czyç i z których rad korzysta
do dziÊ.

Znaki czasu sà uwzgl´dniane za-
równo przez hierarchi´ duszpa-
sterskà, jak i pozosta∏ych wier-
nych. Przed polskim KoÊcio∏em
stajà nowe wyzwania. Dotyczà
one równie˝ parafii naszej Gminy.
Serdecznie witamy w niej nowych
kap∏anów, którzy ju˝ dzisiaj dekla-
rujà ch´ç aktywizowania spo∏ecz-
noÊci lokalnych. ˚yczymy sukce-
sów w pracy duszpasterskiej a ka-
p∏anom, którzy przybyli do naszej
Gminy, wszelkiej pomyÊlnoÊci
i odnalezienia si´ w nowej wspól-
nocie. nn  

Nowy rozdzia∏ Szko∏y w Komornicy 
Panie Dyrektorze, po d∏ugich pery-
petiach Zespó∏ Szkó∏ trafi∏ pod egi-
d´ Gminy Wieliszew.
Tak, ciesz´ si´ bardzo ̋ e organem nad-
zorujàcym jest Gmina Wieliszew. Na-
sza oficjalna wspó∏praca trwa co
prawda dopiero od kilku tygodni, ale
ju˝ mog´ powiedzieç ˝e komunikacja
jest o wiele lepsza ni˝ z powiatem. Ja-
ko dyrektorowi zale˝y mi na szybkim
i merytorycznym za∏atwieniu spraw
dotyczàcych Szko∏y – pod tym wzgl´-
dem wspó∏praca z Urz´dem Gminy,
a szczególnie z wójtem, jest wzorcowa
i rokuje bardzo dobrze.
Czy tegoroczna inauguracja roku
szkolnego ró˝ni∏a si´ od poprzed-
nich?
Tak, zauwa˝y∏em pewne ró˝nice.Tra-
dycjà jest, ˝e na inauguracj´ zaprasza-
my przedstawicieli jednostki sprawu-
jàcej kontrol´ na uroczystoÊci szkolne,
tj. rozpocz´cie roku, studniówki etc.
W czasach, kiedy Szko∏a podlega∏a
pod powiat, z frekwencjà ró˝nie bywa-
∏o. W tym roku by∏o nam bardzo mi-
∏o, ˝e naszà uroczystoÊç swojà obecno-

Êcià zaszczycili Wójt Gminy Wieliszew
i Przewodniczàcy Rady Gminy. Obecni
byli równie˝ wysocy rangà oficerowie
Policji, którzy od dwóch lat przychodzà
na nasze uroczystoÊci.
Rynek edukacyjny rozwija si´ dyna-
micznie. Jak Szko∏a w Komornicy chce
sprostaç wymaganiom w przysz∏oÊci
i zach´ciç uczniów do nauki u nas?
Tak, to prawda, du˝o zale˝y od oferty.
Jako szko∏a mamy pewien d∏ug wdzi´cz-
noÊci wobec w∏adz samorzàdowych, to-
te˝ chcielibyÊmy, aby przej´cie by∏o ko-
rzystnym posuni´ciem. Na pewno
atrakcyjne sà istniejàce ju˝ klasy poli-
cyjna i wojskowa. Wyk∏adowcami sà
oficerowie Policji, byli wyk∏adowcy
CSP w Legionowie, z którà to placów-
kà Szko∏a utrzymuje partnerskie rela-
cje.
W tym duchu, choç o innym i mniej
militarnym charakterze, b´dzie klasa
mistrzostwa sportowego w zakresie
sportów wodnych, a ÊciÊle kajakarstwa
i ˝eglarstwa. Chcemy ruszyç z tà klasà
ju˝ od nast´pnego roku. Jest przecie˝
w naszym kraju potencja∏ w tej dzie-

dzinie, prosz´ zauwa˝yç ˝e na Igrzy-
skach Olimpijskich w Pekinie oraz MÂ
polscy wioÊlarze i kajakarze wywalczy-
li miejsca na podium. I tutaj widz´
strategicznà mo˝liwoÊç Szko∏y, aby
wykorzystaç atuty terenu. Jest przecie˝
mo˝liwoÊç stworzenia i rozbudowy in-
frastruktury jak budowy hangarów dla
sprz´tu dzi´ki bliskoÊci do wody i Za-
lewu Zegrzyƒskiego. Nasza Szko∏a jest
idealnie po∏o˝ona. OczywiÊcie do takiej
klasy mog∏yby ucz´szczaç dzieci z do-
brymi wynikami i dzieci przygotowa-
ne fizycznie. Zaj´cia w zakresie sportów
wodnych by∏yby pewnym uzupe∏nie-
niem do klas policyjnej i wojskowej.
Jednak si∏a to nie wszystko – dla osób
z zainteresowaniami humanistycznymi
planujemy wskrzeszenie klasy dzienni-
karsko – prawniczej.
NiegdyÊ Szko∏a w D´bem cieszy∏a si´
reputacjà kuêni talentów.
To prawda, ale i tak poziom jest i b´-
dzie nadal wysoki. W ubieg∏ym roku
szkolnym w Liceum Ogólnokszta∏cà-
cym jedna osoba nie zda∏a matury. Nie
by∏ to dobry rok, jednak i tak wypadli-

Êmy lepiej ni˝ Szko∏a w Serocku. Chce-
my odejÊç od kszta∏cenia uczniów
w klasycznych profilu zawodowym,
a wróciç bardziej do tradycji technikum
kszta∏càcego technika wodnego, co
przygotowywa∏oby do Wy˝szych Stu-
diów Technicznych. Rekrutacja nie jest
∏atwa. Jest te˝ problem z pozyskaniem
wykwalifikowanej kadry, co oczywiÊcie
jest zwiàzane z zarobkami. Obecnie za-
trudniamy 2 in˝ynierów, nie jest to stan
satysfakcjonujàcy. Chc´ tu dodaç, ˝e na-
uczyciel rozpoczynajàcy prac´ na tere-
nie Gminy Wieliszew dostaje dodatek
finansowy w wysokoÊci 150 z∏ do pen-
sji podstawowej. Jest to ewenement
na pewno na skal´ Mazowsza. Jednak
o wiele trudniejsze jest pozyskanie
m∏odzie˝y do zawodów technicznych.
Chcia∏bym równie˝ poprosiç Referat
Promocji Urz´du Gminy Wieliszew
o wsparcie i promowanie naszej Szko-
∏y. Dotychczas Szko∏a by∏a dziwnym
sposobem pomijana i ma∏o by∏o o nas
s∏ychaç. A warto inwestowaç w przy-
sz∏oÊç – jeÊli uda nam si´ wypromowaç
Szko∏´ i przyciàgnàç m∏odzie˝ nie tyl-
ko z Mazowsza, ale i z kraju, Szko∏a ma
szans´ wróciç do wyników z czasów
ÊwietnoÊci. Szko∏a jest du˝à, mobilnà
placówkà, która chce dzia∏aç – potrzeb-
ny jest dobry marketing!
Bardzo dzi´kuj´ za rozmow´ 

nn  Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

ma konkretne wyobra˝enie: 
„Podejmujàc si´ tworzenia

OÊrodka Duszpasterskiego
w Skrzeszewie, który obejmuje
w swym pierwotnym zarysie wsie
Ka∏uszyn, Podd´bie, Skrzeszew
oraz Topolin´, mam na uwadze
przede wszystkim stworzenie ta-
kiego miejsca, gdzie ka˝dy wier-
ny b´dzie chcia∏ przyjÊç, aby spo-
tkaç si´ z Bogiem i doÊwiadczyç
Jego mi∏oÊci poprzez wspólnot´
ludzi i przyjmowane sakramenty.”
Ksiàdz Krzysztof cieszy si´ z przy-
j´cia, jakie go spotka∏o, gdy roz-
poczyna∏ swojà misj´ w Skrzesze-
wie i ˝e trafi∏ do wspólnoty o sil-
nych korzeniach religijnych.
„Od 19 lipca odprawiam Msze Êw.
w kaplicy w GOK w Skrzeszewie.
Spotykam si´ z wielkà ˝yczliwo-
Êcià tych, którzy gromadzà si´ tam
na nabo˝eƒstwach. Od 1 wrzeÊnia
zosta∏ zmieniony porzàdek Mszy
Êwi´tych i zarówno ka˝dego dnia
o godzinie 17.00, jak i w niedzie-
le na trzech Mszach Êwi´tych
o godzinie 9.00, 11.00 (z udzia∏em
dzieci) i 17.00 gromadzi si´ coraz
wi´cej wiernych. Nasza wspólno-
ta obejmuje nie tylko sta∏ych
mieszkaƒców, ale równie˝ takie
osoby, które zamieszkujà na tere-
nach rekreacyjnych i sà dla nas
przyk∏adem pobo˝noÊci i wiary.
Bardzo si´ ciesz´, ˝e mo˝emy ra-
zem si´ spotykaç na modlitwie.

Chcia∏bym, aby formy duszpa-
sterstwa odpowiada∏y potrzebom
tej wspólnoty i dlatego jestem
otwarty na ka˝dà propozycj´, któ-
ra pozwoli nam razem chwaliç Bo-
ga. Zacz´liÊmy od form tradycyj-
nych: w niedziel´ Êpiewamy Go-
dzinki przed pierwszà Mszà Êw.,
w niedziel´ o 11.00 zapraszam
dzieci z rodzicami na ich wspólne
nabo˝eƒstwo, w paêdzierniku ra-
zem gromadzimy si´ na nabo˝eƒ-
stwie ró˝aƒcowym przed Naj-
Êwi´tszym Sakramentem, m∏o-
dzie˝ z klas trzecich gimnazjum
przygotowuje si´ wspólnie
do przyj´cia sakramentu bierzmo-
wania. Bardzo ciesz´ si´, ˝e dzie-
ci i m∏odzie˝ w∏àczy∏y si´ do opra-
wy liturgicznej Mszy Êwi´tych.”
Ksiàdz Grzegorz Kucharski, nowy
proboszcz Parafii Przemienienia
Paƒskiego w Wieliszewie

Pochodzi z Otwocka.
Przed przyjÊciem do Wieliszewa
by∏ proboszczem parafii w Mià-
sem, gdzie jego g∏ównym zada-
niem by∏o zbudowanie koÊcio∏a
parafialnego i… za˝egnanie kon-
fliktów lokalnych. Zawsze anga˝o-
wa∏ si´ jako duszpasterz m∏odzie-
˝y akademickiej, skupia∏ wokó∏
siebie aktywnym ludzi kochajà-
cych sport. Nic dziwnego, zainte-
resowania ksi´dza w tej dziedzinie
sà imponujàce. Ksiàdz Grzegorz
potrafi∏ zach´ciç do wspólnej mo-

dlitwy oraz do ˝eglarstwa, sp∏y-
wów kajakowych, wspinaczki gór-
skiej i wyjazdów zagranicznych,
np. z organizacjà Taize. Ceni sobie
prac´ z m∏odzie˝à. Niestety, wypa-
dek mocno ograniczy∏ mo˝liwoÊci
uprawiania sportów.

Ksiàdz Grzegorz jest zwolenni-
kiem KoÊcio∏a otwartego na ludzi.
W tym duchu chce zarzàdzaç wie-
liszewskà parafià i rozpoczàç ini-
cjatywy, by zaktywizowaç spo-
∏ecznoÊç parafialnà. Szczególnie
na sercu le˝y mu praca z m∏odzie-
˝à. „MyÊl´ o zorganizowaniu zimo-
wiska i m∏odzie˝owej grupy modli-
tewnej. Mamy tu kilka pomiesz-
czeƒ gospodarczych, które
mo˝na wykorzystaç pod przysz∏e
miejsce spotkaƒ m∏odzie˝y” – mó-
wi ks. Grzegorz. MyÊli te˝ o sta∏ej
Adoracji w czwartkowe wieczory.
Jak przyznaje, „rozpocz´cie pos∏u-
gi w ka˝dej nowej parafii jest za-
wsze du˝ym wyzwaniem. Najwa˝-
niejsi sà ludzie i ich aktywizacja
oraz integracja. Nie ma spo∏eczeƒ-
stwa ca∏kowicie otwartego lub ca∏-
kowicie zamkni´tego. Spo∏eczeƒ-
stwo jest przemieszane, wi´c do-
tarcie do obu grup stanowi
konkretne wyzwanie, potrzeb´
dialogu i umiej´tnoÊç dostrze˝e-
nia ich potrzeb. Sà przecie˝ ludzie,
którzy majà potrzeb´ modlenia
si´ w ciszy, sà te˝ tacy którzy chcà,
˝eby coÊ si´ dzia∏o.W tym kontek-

Dyrektor Andrzej Siwiec 
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Ks. Krzysztof Krupa w towarzystwie arcybiskupa Henryka Hosera Ks. Grzegorz Kucharski podczas nabo˝eƒstwa
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Bieg Jesieni

Pod wiatr, lecz
z uÊmiechem

Mimo niesprzyjajàcej aury – przelotnych
opadów deszczu i porywistego wiatru
– w akcji wzi´∏o udzia∏ prawie 100 za-

wodników. Najm∏odszym uczestnikiem impre-
zy by∏ 3,5-letni Micha∏ Petrykowski, najstar-
szym – Leszek Kleiman rokrocznie startujàcy
z numerem oznaczajàcym jego wiek. Tym ra-
zem pobieg∏ z cyfrà 59 na koszulce.

Odby∏y si´ dwa biegi – na dystansach 1 km
i 4 km. Organizatorzy przyznali nagrody kie-
rujàc si´ 11 kategoriami, wÊród których naj-
bardziej oddajàcà ducha imprezy by∏a kate-
goria rodzinna. Bo najwi´kszà nagrodà
w IV Wieliszewskim Biegu Jesieni nie by∏y pu-
chary, medale i pamiàtkowe koszulki, ale zdro-
wie, jego promocja i wspania∏a zabawa, a te
przywileje by∏y 4 paêdziernika, na stadionie
w Wieliszewie dost´pne dla wszystkich.

Organizatorzy – OÊrodek Kultury w Wieli-
szewie, Referat Sportu oraz Referat Informa-
cji i Promocji Urz´du Gminy Wieliszew wraz
ze Stowarzyszeniem „M∏odzi dla Rozwoju eM-
ka” – zapewnili uczestnikom batony energe-
tyczne i napoje.

Mariusz Kraszewski

Ju˝ po raz siódmy w sumie
a po raz czwarty
wieliszewskimi ulicami
rzàdzili miłoÊnicy biegania.
IV Wieliszewski Bieg Jesieni
odbył si´ w niedziel´,
4 paêdziernika.

mm Bieg rodzinny:

1. Mateusz Chudorliƒski, Marek Chudorliƒski 
2. Dariusz Giers, Hubert Giers 
3. Magdalena Kado, Krzysztof Kado 

mm Klasy I-III (dziewczynki)

1. Marta Chudorliƒska 
2. Faustyna Bosacka
3. Magda Wiereszka 

mm Klasy I-III (ch∏opcy)

1. Marcin Dudko 
2. Micha∏ Ferenc 
3. Piotr Kram 

mm Klasy IV-VI (dziewczynki)

1. Katarzyna Bosacka 
2. Monika Karabin 
3. ¸ucja Walicka 

mm Klasy IV-VI (ch∏opcy)

1. Rafa∏ Ferenc 
2. Daniel Chrzanowski 
3. Patryk Karabin

mm Bieg G∏ówny Junior (Kobiety)

1. Agnieszka Wardak 
2. Paulina Miller 
3. Kinga Reda 

mm Bieg G∏ówny Junior (Ch∏opcy)

1. Adam Szmulkowski 
2. Dominik Derlacki 
3. Kamil Kacperski

mm Bieg G∏ówny OPEN (Kobiety)

1. Ewa Wrzosek
2. Agnieszka Grodek 
3. Bo˝ena Dulko 

mm Bieg G∏ówny OPEN (M´˝czyêni)

1. Hubert Gronowski 
2. Piotr Zych 
3. Adam Doliƒski 

mm Bieg G∏ówny Senior (Kobiety)

1. Ma∏gorzata Szadura 

mm Bieg G∏ówny Senior (M´˝czyêni)

1. Ryszard ¸ukaszewicz 
2. Tomasz Klepacki 
3. Kazimierz Romaƒski

Wyniki 
IV Wieliszewskiego
Biegu Jesieni

RadoÊç by∏a nagrodà, którà otrzymali wszyscy

uczestnicy IV Wieliszewskiego Biegu Jesieni
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Leszek Kleiman w przysz∏ym roku pobiegnie z numerem 60 Hubert Gronowski triumfowa∏ po raz kolejny
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Start do biegu g∏ównego

Zwyci´zcy biegu g∏ównego M∏odzi potraktowali bieg powa˝nie
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Pod rozwag´

Przedszkole Samorzàdowe nr 2
przy ul. 600-lecia 32 w Wieliszewie 

poszukuje nauczyciela
wychowania przedszkolnego

z pełnymi kwalifikacjami.

Szczegółowe informacje pod numerem
telefonu 022 782 38 18

ODDAM DO ADOPCJI 3 PI¢KNE
SZCZENIACZKI!!!

Suczka przybłàkała sie na budow´,
po tygodniu oszczeniła si´

(11 piesków) szukamy dla nich
domów u ludzi kochajàcych

zwierz´ta.
Pieski sà odrobaczone

i zaszczepione. 
Szczeniaczki majà 12 tyg. 

Zostały tylko suczki.

kontakt 0 698 333 000
odbiór osobisty SKRZESZEW

o g ∏ o s z e n i e  d r o b n e

reklama

Segregacj´ czas zaczàç

Mariusz Kraszewski

W styczniu Gmina
Wieliszew zmieniła
gospodark´
odpadami
komunalnymi
stawiajàc na poczucie
odpowiedzialnoÊci
swoich mieszkaƒców.
Opłaciło si´.

wàtpliwoÊci s∏owami: „p∏acimy
za wywóz Êmieci w miejscu za-
mieszkania i mamy prawo Êmieci
z weekendu przywieêç i wyrzuciç,
wi´c prosz´ nie ̋ àdaç od nas, aby-
Êmy podpisywali drugà umow´
na wywóz Êmieci. Po prostu b´-
dziemy je woziç do Warszawy
a gmina za utylizacj´ cudzych od-
padów i tak zap∏aci, gdy˝ w lasach
i na ∏àkach b´dzie gorszy bród ni˝
dotychczas”. Na szcz´Êcie apoka-
liptyczna wizja nie sprawdzi∏a
si´. Znakomita wi´kszoÊç w∏aÊci-
cieli nieruchomoÊci podpisa∏a
umow´ na wywo˝enie odpadów,
pozostali sà dyscyplinowani przez
Gmin´ i... sàsiadów.

Bo czynnikiem decydujàcym
o sukcesie „Êmieciowej reformy”
jest solidarnoÊç osób, które widzà,

˝e do problemu z odpadami nale-
˝y podejÊç kompleksowo. Zdaje
sobie z tego spraw´ równie˝ Urzàd
Gminy Wieliszew starajàc si´ ak-
tywizowaç lokalnà spo∏ecznoÊç
mieszkaƒców i dzia∏kowiczów. Po-
zytywne skutki widaç dzisiaj „go-
∏ym okiem” – nielegalnych wysy-
pisk ubywa, do problemu Êmiecio-
wego podchodzimy coraz bardziej
odpowiedzialnie. Dzi´ki tej wcià˝
nabywanej ÊwiadomoÊci uda∏o si´
pojmaç osoby, które wyrzuca∏y
hurtowe iloÊci odpadów w miej-
scach do tego nie przeznaczonych.
Uj´cie sprawców by∏o mo˝liwe
m.in. dzi´ki interwencji przypad-
kowych Êwiadków.

W∏adze Gminy starajà si´ rów-
nowa˝yç w∏asne starania o zacho-
wanie czystoÊci na swoim terenie.

Co prawda za osoby zapominajà-
ce o koniecznoÊci podpisania umo-
wy z firmà wywo˝àcà Êmieci urzàd
przejmuje ten obowiàzek obcià˝a-
jàc opornych dwukrotnie zwi´k-
szonymi op∏atami, ale na dbajà-
cych o lokalne Êrodowisko natural-
ne czekajà nagrody. Wójt Gminy
Wieliszew nagradza tych, którzy
interweniujà wzywajàc policj´,
gdy widzà wykroczenia polegajà-
ce na zaÊmiecaniu przestrzeni
publicznej.

Walka z problemem Êmiecio-
wym w Gminie Wieliszew jeszcze
raz potwierdza tez´, ˝e wi´kszoÊç
spo∏ecznych problemów udaje si´
niwelowaç dzi´ki pokonaniu po-
staw roszczeniowych pojedyn-
czych jednostek i wspó∏dzia∏aniu
w osiàganiu celu. nn

I N F O R M A C J A

Samodzielnego Zespo∏u Publicznych Zak∏adów Opieki Zdrowotnej 
w Wieliszewie ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE TEL. 022 7822455
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1188  
• lekarz rodzinny – pediatra 

Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra Daniela Piórkowska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  oodd ppoonn..  ddoo  pptt..
ww ggooddzz..  88––1188
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska.

Wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub
telefonicznie

PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 1144  –– 1188
• Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu

po zg∏oszeniu urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W SKRZESZEWIE UL.
NOWODWOR-SKA 57, TEL. 022 7823026
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1144
• lekarz rodzinny –
Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga

Szymaƒska-Jastrz´bska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1133
• piel´gniarka Êrodowiskowo-rodzinna

Jadwiga Szafraƒska
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  ww ÊÊrrooddyy  ww ggooddzz.. 99––1111

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU UL. DWORCOWA 1
TEL. 022 7755225
GGaabbiinneett  lleekkaarrsskkii  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz..  88––1144
• lekarz pediatra 

Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny – pediatra 

Ewa Olczak-Wróblewska
GGaabbiinneett  zzaabbiieeggoowwyy  cczzyynnnnyy  
oodd ppoonn..  ddoo pptt..  ww ggooddzz.. 88––1144..3300
• piel´gniarka rodzinna Miros∏awa

Ch∏opicka
PPuunnkktt  sszzcczzeeppiieeƒƒ  wwee  wwttoorrkkii  ww ggooddzz.. 1100  ––1144
PPaaccjjeennccii  zz ZZOOZZ--óóww  JJaannóówweekk  ii SSkkrrzzeesszzeeww
ppoo ggooddzz.. 1144  wwiinnnnii  zzgg∏∏aasszzaaçç  ssii´́  
ddoo  ZZOOZZ--  uu ww WWiieelliisszzeewwiiee..  

Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna
Pomoc Lekarska w Legionowie
i Nowym Dworze Mazowieckim.
Konsultacje specjalistyczne: 
• kardiologiczne
• laryngologiczne
• urologiczne
raz w miesiàcu w ZOZ Skrzeszew.

Konsultacje: 
• pulmonologiczne 
• okulistyczne
• badania spirometryczne wg potrzeb.
Gabinet ginekologiczny w ZOZ
Skrzeszew w poniedzia∏ki od godz. 15.
• lekarz ginekolog – po∏o˝nik S∏awomir

Chaberek.

Opieka profilaktyczna w Szko∏ach
Podstawowych i Gimnazjach
w umawianych terminach. Dzia∏ania
edukacyjne w formie wizualnej
i pogadanek. Profilaktyka próchnicy
– fluoryzacja.

• Promocja Zdrowia z zakresu
Profilaktyki Chorób Nowotworowych
zawierana ze Starostwem
Powiatowym w Legionowie 

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Janówek we wtorki od 8.30 – 11.00

• Punkt Porad Psychologicznych ZOZ
Wieliszew we wtorki od 11 – 14.30

WW cczzwwaarrtteekk,, 88  ppaaêêddzziieerrnniikkaa  zzeebbrraa--
∏∏aa  ssii´́  KKoommiissjjaa  SSttyyppeennddiiaallnnaa LLookkaall--
nneeggoo  FFuunndduusszzuu  SSttyyppeennddiiaallnneeggoo  EEUU--
RREEKKAA,,  bbyy  rroozzppaattrrzzyyçç  wwnniioosskkii  oo pprrzzyy--
ddzziieelleenniiee  ttzzww..  ssttyyppeennddiióóww  eeMMkkii..

Stypendia eMki
przyznane
Komisja zdecydowa∏a si´ przy-
znaç 19 stypendiów pochodzà-
cym z terenu Gminy licealistom
i gimnazjalistom. Stypendia
przyznawane by∏y uczniom, któ-
rzy wykazali si´ niezbyt wysoki-
mi dochodami rodziców i opie-
kunów, dobrymi wynikami na-
uczania ale równie˝ wyró˝nia∏y
si´ osiàgni´ciami sportowymi,
artystycznymi i aktywnoÊcià
spo∏ecznà. Uroczyste wr´czenie
stypendiów mia∏o miejsce w mo-
mencie zamkni´cia naszej Gaze-
ty, dlatego relacj´ z tego wyda-
rzenia przedstawimy w numerze
listopadowym. nn PK

Mimo poczàtkowych obaw,
których wyrazicielem by∏a
m.in. dzia∏kowiczka Ur-

szula opisujàca w internetowej ru-
bryce „Pytanie do wójta” swoje

...po wakacjach
Po letnich urlopach Radio eMka wi-
ta swoich s∏uchaczy nowym progra-
mem. Nowa ods∏ona gminnej roz-
g∏oÊni – ju˝ od 26 paêdziernika. Po-
s∏uchaj, zag∏osuj, wygraj nagrody:
wejÊciówki do klubu Per∏a Wellness
(fitness, easy line, si∏ownia, sauna,
∏aênia parowa) i na zaj´cia firmy
MartJack (strzelanie z ∏uku i wia-
trówki, wspinaczka, skoki i inne
atrakcje z adrenalinà we krwi).
• Poniedzia∏ek, godz. 19-21 B∏a˝ej

zaprasza na „Zamek PanaTorana-
gi”, godz. 21-22 Pawe∏ zaprasza
do swojej „Listwy przebojów”.

• Wtorek, godz. 20-22 Arek w∏àcza
swój „Gramofon”.

• Âroda, godz. 20-21 Piotr korzysta
ze swoich praw mówiàc „Moja
wolnoÊç s∏owa”.

• Czwartek, godz. 20-21 Pawe∏ wy-
jawi, dlaczego „Szpak Marceli dzi-
wi si´ Êwiatu”.

• Piàtek, godz. 20-21 Antek „To Tu
To Tam na Kozaka gra”



P r o g r a m  N o c y  F i l m o w e j  N O C C Y G A N Ó W :
ZANIM OPADNÑ LIÂCIE – Dokument. Produkcja: Polska 1964. Czas: 28 min.
Realizacja: Władysław Âlesicki. Scenariusz: Władysław Âlesicki. 
Zdj´cia: Bronisław Baraniecki. Dêwi´k: Andrzej Bohdanowicz. Proponuje: Ernest Mozol
GADJO DILO – Produkcja: Francja, Rumunia, 1997. Czas: 102 min.
Re˝yseria i scenariusz: Tony Gatlif. Zdj´cia: Eric Guichard. Muzyka: Rona Hartner, Tony
Gatlif. Obsada: Romain Duris, Rona Hartner. Proponuje: Marian Kraszan Kraszewski
KSI¢GA REKORDÓW SZUTKI – Dokument. Produkcja: Czechy, Serbia i Czarnogóra 2005.
Czas: 78 min. Re˝yseria i scenariusz: Aleksandar Manic. Zdj´cia: Dominik Miskovský.
Muzyka: Varhan Orchestrovič  Bauer. Proponuje: Marian Kraszan Kraszewski
CZAS CYGANÓW – Produkcja: Jugosławia 1989. Czas: 142 min.
Re˝yseria i scenariusz: Emir Kusturica. Zdj´cia: Vilko Filač  Muzyka: Zoran Simjanovič
Obsada: Davor Dujmovie, Bora Teodorovic, Ljubica Adzoviç. Proponuje: Grzegorz Biernat

ww Nadzy
Re˝yseria i scenariusz: Doris Dörrie
Zdj´cia: Frank Griebe
Muzyka: Ivan Hajek
Produkcja: Niemcy, 2002, czas: 100 min.

Doris Dörrie tym razem chce opowie-
dzieç nam histori´ szeÊciorga m∏o-
dych Niemców tworzàcych trzy... nie
– cztery... albo raczej trzy i pó∏ pary.
Ale nie o erotycznym rozpasaniu ten
film traktuje. Zawiodà si´ te˝ ci, któ-
rzy zwiedzeni tytu∏em oczekujà du˝ej
porcji golizny. Niech lepiej obejrzà
polskich „Golasów”. Tytu∏owa na-
goÊç serwowana przez Dörrie dotyczy
bardziej zrzucania pancerza nieÊwia-
domoÊci ni˝ tiulu nocnej halki.
Boris i Anette sà – mimo licznych nie-
porozumieƒ – na tyle szcz´Êliwi, ˝e
m´˝czyzna (dzisiaj to g∏ównie oni mie-
wajà obiekcje zwiàzane z o˝enkiem)
gotów jest stanàç na Êlubnym kobier-
cu. Feliks i Emilia sà w skrajnie od-
miennej sytuacji – zerwali ze sobà,
ale oficjalnie nadal pozostajà parà.
Charlotte i Dylan uzyskali status no-
wobogackich, lecz nowa sytuacja wy-
raênie ich przerasta, co powoduje nie-
koƒczàcy si´ ciàg konfliktów. Jest
w owym uk∏adzie równie˝ tajemnica,
która powoduje, ˝e podczas spotkania
tych trzech i pó∏ pary jego uczestni-
cy postanawiajà szukaç prawdy po-
przez zrzucenie okryç wierzchnich.
Doris Dörrie zadaje – owszem – wa˝-
ne, uniwersalne pytania o mi∏oÊç,
wiernoÊç, a nawet Êmierç, ale wyda-
je mi si´, ˝e dla polskiego widza du-
˝o ciekawszym mo˝e byç temat two-
rzàcy mimochodem t∏o jej obrazu
– Êwiat opanowany przez oÊwiecony,
mieniàcy si´ humanistycznym, ego-
izm, którego owocem i wr´cz symbo-
lem sta∏ si´ modelowy zwiàzek part-
nerski. Popatrzmy zatem, jak dzisiaj
w kulturze „ucywilizowanego Zacho-
du” rozumie si´ wspomniane poj´-
cia: mi∏oÊç, wiernoÊç i Êmierç. Spe-
netrujmy kulturalnà przepaÊç dzie-
làcà oba Êwiaty. Rozerwijmy szaty...
do nagoÊci.

nn Marian Kraszan Kraszewski

R E K L A M A

Przychodnia dla Zwierzàt
¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii

specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20

soboty 8–14
niedziele i Êwi´ta 

– wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

ÂÂ  Ultradêwi´kowe usuwanie
kamienia naz´bnego

ÂÂLeczenie i profilaktyka
ÂÂWizyty domowe
ÂÂUSG

ÂÂ Rentgen
ÂÂ  Laseroterapia
ÂÂ  Krioterapia
ÂÂ  Chirurgia

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

„Na poczàtku 1920 roku los rzu-
ci∏ mnie do Krasnojarska, miasta
po∏o˝onego przy brzegu wiel-
kiej i pi´knej rzeki Jenisej, któ-
rej êród∏a rodzà si´ w górach
Urianchaju, a ujÊcie ginie w Oce-
anie Lodowatym.”.

Tak zaczyna si´ ksià˝ka „Przez
kraj ludzi, zwierzàt i bogów”, któ-
rej autorem i g∏ównym bohate-
rem jest Antoni Ferdynand
Ossendowski – cz∏owiek w na-
szym kraju od kilkudziesi´ciu lat
ca∏kowicie zapomniany. Jego na-
zwisko po II wojnie Êwiatowej nie
mog∏o pojawiç si´ w ˝adnej en-
cyklopedii, a wszystkie ksià˝ki
zosta∏y skonfiskowane i zniszczo-
ne. Oficjalne wznowienie dzie∏
autora nastàpi∏o dopiero
po upadku komunizmu.

Doprawdy zdumiewajàca to
postaç. Podró˝nik, szpieg, awan-
turnik, bojownik, uczony, dyplo-
mata, poliglota, dziennikarz
i wielki erudyta. Jest drugim
po Henryku Sienkiewiczu naj-
bardziej znanym polskim pisa-
rzem na Êwiecie, czego dowodem
sà 142 przek∏ady jego twórczoÊci

na j´zyki obce. Poniewa˝ w swo-
ich ksià˝kach demaskowa∏ praw-
dziwà natur´ komunizmu, sta∏ si´
jednym z g∏ównych wrogów
ZSRR. Zmar∏ w 1945 roku – tu˝
przed wkroczeniem Armii Czer-
wonej. Ale po Êmierci nie zazna∏
spokoju, bo agenci NKWD odna-
leêli miejsce pochówku i wycià-
gn´li zw∏oki z grobu, aby spraw-
dziç, czy ich przeciwnik na pew-
no przeniós∏ si´ na tamten Êwiat.

Za ˝ycia Antoni Ossendowski
przemierzy∏ wzd∏u˝ i wszerz ste-
py Azji, bra∏ udzia∏ we wszelkich
mo˝liwych walkach i powsta-
niach okolicznych ludów przeciw-
ko bolszewikom, by∏ przyjacie-
lem legendarnego „krwawego
barona” Ungerna von Sternber-
ga. Napisa∏ mnóstwo ksià˝ek.
Jedna z nich, „Przez kraj ludzi,
zwierzàt i bogów”, sta∏a si´ ogól-
noÊwiatowym bestsellerem.

„Przez kraj ludzi, zwierzàt
i bogów” ma w sobie „coÊ z Ka-
rola Maya”. Podró˝e przez nie-
koƒczàce si´ stepy, pustynie, gó-
ry.Walka z dzikà i nieokie∏znanà
przyrodà. Niesamowite przygody.

Charyzmatyczni bohaterowie.
Spotkania z tajemniczymi szama-
nami i wizyty u Êwiàtobliwych
dalajlamów wTybecie. Ciàg∏e po-
tyczki, ucieczki, poÊcigi – a˝
trudno uwierzyç, ˝e to wszystko
wydarzy∏o si´ naprawd´. Autor
wspomina swoje rzeczywiste
przygody, jakich doÊwiadczy∏,
uciekajàc przed bolszewikami
przez Syberi´, Mongoli´ i Chiny.
Wielka szkoda, ˝e to najg∏oÊniej-
sze dzie∏o Antoniego Ferdynan-
da Ossendowskiego jest bardziej
znane na Êwiecie, ni˝ w Polsce.

nn  Piotr K

Antoni Ferdynand Ossendowski
Przez kraj ludzi, zwierzàt
i bogów, Wyd. Zysk i S-ka,
Poznaƒ 2009

Projekcje odbywajà si´
w Êrody, o godz. 19, w sali
widowiskowej Urz´du Gminy
Wieliszew. Cena miesi´cznego
karnetu (klubowicz + osoba
towarzyszàca) – 5 zł

• Êroda 21.10., godz. 19:00
– PIKNIK POD WISZÑCÑ SKAŁÑ
re˝yseria: Peter Weir
scenariusz: Cliff Green
produkcja: Australia, 1975
czas: 102 min
proponuje: Sylwia J´dra

• Êroda 28.10., godz. 19:00
– ZIMOWY GOÂå
re˝yseria: Alan Rickman
scenariusz: Sharman Macdonald,
Alan Rickman
produkcja: Wielka Brytania,
USA, 1997
czas: 105 min
proponuje: Ernest Mozol

• Êroda 04.11., godz. 19:00
– CZEKAJÑC NA WYROK
re˝yseria: Marc Forster
scenariusz: Milo Addica, Will Rokos
produkcja: Kanada, USA 2001
czas trwania: 111 min
proponuje: Marian Kraszan
Kraszewski

• Êroda 11.11., godz. 19:00
– WOJNA POLSKO-RUSKA
re˝yseria: Xawery ˚uławski
scenariusz: Xawery ˚uławski
produkcja: Polska 2009
czas trwania: 108 min

• Êroda 17.11., godz. 19:00
– KIEROWCA DLA WIERY
re˝yseria: Paweł Czuchraj
scenariusz: Paweł Czuchraj
produkcja: Rosja, Ukraina 2004
czas trwania: 105 min
proponuje: Sławomir Baƒbura

Zapraszamy wszystkich
do współtworzenia Klubu 
i jego repertuaru.
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Festiwale, koncerty, recenzje

...coÊ z Karola Maya

OÂRODEK KULTURY W WIELISZEWIE OGŁASZA KONKURS
FOTOGRAFICZNY POD HASŁEM GORÑCO POLECAM …
Wszystkich, którzy odwiedzili ciekawe miejsca i uwiecznili je na zdj´ciach, zapraszamy do udziału
w konkursie i przesłania zdj´ç
• na adres: 

OÊrodek Kultury w Wieliszewie, 05-135 Wieliszew, ul. Modliƒska 65
• lub • dostarczenia osobiÊcie do Hali Sportowej w Wieliszewie (pok. nr 2) 
• albo do Urz´du Gminy Wieliszew (pok. nr 6) do koƒca paêdziernika.
• Zdj´cia w formacie nie mniejszym ni˝ 10x15 prosimy opatrzyç stosownym opisem, gdzie, w jakim czasie i przez

kogo zostało zrobione. Kopert´ (niezale˝nie, czy list b´dzie wysłany pocztà, czy dostarczony osobiÊcie) prosimy
opatrzyç dopiskiem: Konkurs Fotograficzny „Goràco polecam…”

• Rozstrzygni´cie konkursu i wr´czenie nagród nastàpi 10 listopada podczas Festiwalu PieÊni i Taƒców Polskich w
Hali Sportowej w Wieliszewie

Orkiestra Bukartyka
˚ywa legenda piosenki autor-
skiej, poeta i artysta kabareto-
wy, dziennikarz radiowej „Trój-
ki” i popularny konferansjer
(m.in. prowadzàcy wieliszew-
skiego festiwalu „Kraina ̧ agod-
noÊci”).
Czego nie dotknie Piotr Bukar-
tyk, staje si´ kanonem gatunku.
W piàtek, 4 grudnia, o godz. 20
cz∏owiek-orkiestra zaprezentuje
swoje rozliczne talenta publicz-
noÊci wieliszewskich Muzycz-
nych Spotkaƒ. I to bez orkiestry,
jedynie z gitarà.
Bilety na ten koncert (koszt
10 z∏) mo˝na b´dzie kupiç
od Êrody, 4 listopada. Mo˝liwa
telefoniczna lub e-mailowa re-
zerwacja (do kilku) biletów,
pod warunkiem ich odbioru
w ciàgu 3 dni.
Kontakt – tel.: 022 782 20 44; 
e-mail: aneta.kultura@wieliszew.pl



10 gazeta wieliszewska xx 15 paêdziernika 2009

W Gminie

We wtorek,
29 wrzeÊnia odbyła
si´ XXXIII sesja Rady
Gminy Wieliszew.
Głównymi tematami
były uchwały ws.
budowy kanalizacji
w Michałowie-
Reginowie oraz
uchwały o nadaniu
nazw ulic
w miejscowoÊciach
Podd´bie, Topolina
oraz Wieliszew.

Na sesji o kanalizacji i PAN-Górze

PPiioottrr  SSyyppnniieewwsskkii

Program „Moje Boisko Orlik
– 2012” obejmuje budow´ kom-
pleksu sportowo–rekreacyjnego,
w sk∏ad, którego wchodzà dwa
boiska sportowe. Pierwsze bo-
isko to obiekt do gry w pi∏k´ no˝-
nà o wymiarach 30m x 62m (po-
le gry 26m x 56m), ogrodzone
po obwodzie ogrodzeniem o wy-
sokoÊci min. 4 m, z siatki stalo-
wej powlekanej o ma∏ych
oczkach oraz wyposa˝one w pi∏-
kochwyty o wysokoÊci min. 6 m,
wykonane z siatki powlekanej
i montowane w sposób trwa∏y
z pod∏o˝em. Nawierzchnia boiska
b´dzie wykonana na podbudo-
wie dynamicznej. Powierzchni´
b´dzie pokrywa∏a trawa synte-
tyczna.Wyposa˝enie sportowe to
trwale montowane do pod∏o˝a
dwie bramki do gry w pi∏k´ no˝-
nà. Druga cz´Êç inwestycji to bo-
isko wielofunkcyjne do koszy-
kówki i pi∏ki siatkowej o wymia-
rach 19.1m x 32.1m.Wyposa˝enie
sportowe montowane w sposób
trwa∏y z pod∏o˝em (kosze do ko-
szykówki i komplet wyposa˝enia
do gry w pi∏k´ siatkowà).

Do realizowanej inwestycji na-
le˝y równie˝ budynek sanitar-
no–szatniowy o powierzchni u˝yt-
kowej ok. 60 m2.W budynku b´-
dà si´ mieÊci∏y szatnie oddzielne
dla ka˝dej p∏ci lub dru˝yny, ze-
spó∏ higieniczno–sanitarny oraz
pomieszczenie gospodarza obiek-
tu i trenera Êrodowiskowego.
Aby m∏odzie˝ mog∏a korzystaç
z obiektu równie˝ wieczorowà po-
rà, kompleks b´dzie oÊwietlany
przez 8 s∏upów oÊwietleniowych.

W samym Skrzeszewie brako-
wa∏o dotychczas bazy sporto-
wej, co hamowa∏o zapa∏ m∏odzie-
˝y i dynamiczny rozwój szeroko
poj´tej kultury fizycznej. „Budo-
wa obiektu sportowego zosta∏a
przyj´ta przez mieszkaƒców
i m∏odzie˝ z ogromnym zadowo-
leniem. Nasi m∏odzi sportowcy
b´dà mieli obiekt, na którym b´-
dà mogli bezpiecznie rozwijaç ta-
lenty i sp´dzaç czas wolny.

Z boiska b´dzie mog∏a korzy-
staç nie tylko m∏odzie˝ ze Skrze-
szewa, ale równie˝ ca∏ej Gminy
Wieliszew” – cieszy si´ Jadwiga
Szafraƒska, radna ze Skrzeszewa.

Budowa kompleksu sportowo-
-rekreacyjnego dwóch boisk:
do pi∏ki no˝nej i wielofunkcyjne-
go udost´pni spo∏eczeƒstwu,
a zw∏aszcza dzieciom i m∏odzie-
˝y, mo˝liwoÊç aktywnego upra-
wiania sportu, niezale˝nie od sta-
tusu majàtkowego i pozycji spo-
∏ecznej. Umo˝liwi uprawianie
ró˝nych dyscyplin sportowych
przez wszystkie grupy wiekowe
na bezpiecznym, nowoczesnym
boisku sportowym o standar-
dzie europejskim, a co za tym
idzie przyczyni si´ do polepsze-
nia sprawnoÊci fizycznej wÊród
naszej m∏odzie˝y.

Program Moje Boisko Orlik
– 2012 jest realizowany na tere-
nie ca∏ej Polski.W województwie
mazowieckim ma ich po-
wstaç 100. Ostatnio do u˝ytku
oddano kompleksy w Zwoleniu,
Bia∏obrzegach i P∏oƒsku.

nn Piotr Sypniewski

Jeszcze przed udzieleniem in-
formacji o pracy Urz´du mi´-
dzy sesjami Wójt Gminy Wie-

liszew zawnioskowa∏ o wprowa-
dzenie do porzàdku obrad
projektów uchwa∏, które wià˝à
si´ z nowym podejÊciem do bu-
d˝etu. Waldemar Kownacki za-
wnioskowa∏ o podj´cie uchwa∏y
w sprawie zapewnienia Êrodków,
jako wk∏adu w∏asnego na przygo-
towanie i realizacj´ projektu
„Wyposa˝enie s∏u˝b ratowni-
czych stra˝y po˝arnej w gminie
Wieliszew w sprz´t specjalistycz-
ny s∏u˝àcy ochronie ˝ycia, zdro-
wia, mienia i Êrodowiska” w ra-
mach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Ma-
zowieckiego 2007–2013 Priory-
tet IV Dzia∏anie 4.4. Ochro-
na przyrody, zagro˝enia, systemy
monitoringu. Nast´pny punkt
dotyczy∏ wpisania do porzàdku
obrad uchwa∏y w sprawie zapew-
nienia Êrodków, jako wk∏adu w∏a-
snego na przygotowanie i realiza-
cj´ projektu „Uporzàdkowanie

gospodarki wodno- Êciekowej
w gminie Wieliszew” w ramach
Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa oraz po za-
mianach bud˝etowych podj´cie
uchwa∏y w sprawie zaciàgni´cia
kredytu preferencyjnego na bu-
dow´ kanalizacji w Micha∏owie-
-Reginowie. Sugerowane zmiany
zosta∏y przyj´te.

Do najwa˝niejszych spraw bie-
˝àcych, o których wójt poinformo-
wa∏ Rad´ by∏o spotkanie ze Spó∏-
kà Modlin, odpowiedzialnà za bu-
dow´ przysz∏ego portu lotniczego
w Modlinie. Waldemar Kownac-
ki zasygnalizowa∏ problem pole-
gajàcy na zmianie statusu dzia∏ek
po nieczynnym nasypie kolejo-
wym, które Gmina pozyskuje
w celu budowy dróg. Wójt wyja-
Êni∏, ˝e z tego wzgl´du Starostwo
˝àda tzw. spisu z natury. Z udzia-
∏em przedstawicieli Zarzàdu
Dróg Wojewódzkich odby∏ si´
przeglàd drogi 631 w miejscowo-
Êci Wieliszew.Wszelkie zg∏oszone
usterki zostanà usuni´te do 15 li-

stopada. Odby∏o si´ posiedzenie
Zgromadzenia Zwiàzku Gmin
Zalewu Zegrzyƒskiego, oraz sesja
powiatowa, na której wr´czano
nagrody najlepszym uczniom ze
szkó∏ ponadgimnazjalnych.
WÊród nich znaleêli si´ uczniowie
Zespo∏u Szkó∏ Ponadgimnazjal-
nych w Komornicy.

Po wójcie g∏os zabra∏ Przewod-
niczàcy Rady Gminy Jan So∏tys,
który uczuli∏ w∏adze Gminy
na dalsze naciskanie na PKP.
Stwierdzi∏, ˝e oczekiwa∏by wi´cej
od w∏adz Gminy w zakresie ko-
munikacji i zaapelowa∏ o podj´-
cie odwa˝nych decyzji, które b´-
dà skutkowaç za 20–50 lat.

Zgodnie z porzàdkiem obrad
radny Jacek Banaszek odczyta∏
pozytywnà opini´ Regionalnej
Izby Obrachunkowej dotyczàcà
wykonania bud˝etu Gminy
za I pó∏rocze. W raporcie nie
stwierdzono ˝adnych przekro-
czeƒ, chwalono równie˝ termino-
we z∏o˝enie wymaganych doku-
mentów.

Podj´to uchwa∏´ ws. zapewnie-
nia Êrodków, jako wk∏adu w∏asne-
go na przygotowanie i realizacj´
projektu „Wyposa˝enie s∏u˝b ra-
towniczych stra˝y po˝arnej w gmi-
nie Wieliszew w sprz´t specjali-
styczny s∏u˝àcy ochronie ˝ycia,
zdrowia, mienia i Êrodowiska”
w ramach Regionalnego Progra-
mu Operacyjnego Województwa
Mazowieckiego 2007 – 2013. Gmi-
na wystàpi∏a z wnioskiem do RPO
o dofinansowanie zakupu sprz´-
tu. Wk∏ad w∏asny Gminy b´dzie
wynosi∏ 15%.Wójt poinformowa∏,
˝e ten zakres daje mo˝liwoÊç
dzia∏ania bez anga˝owania Êrod-
ków z bud˝etu Gminy.

Po przerwie dyskutowano
o kondycjach zaciàgni´cia kredy-
tu preferencyjnego w celu budo-
wy kanalizacji w Micha∏owie–Re-
ginowie. Mimo ̋ e inwestycja jest
zapisana w bud˝ecie, decyzja
Rady w kszta∏cie uchwa∏y inten-
cyjnej jest potrzebna Regional-
nej Izbie Obrachunkowej. Aktu-
alnie Gmina jest na etapie wsz-
cz´cia procedury przetargowej
w celu wy∏onienia wykonawcy.

Zgodnie z zapowiedzià na Se-
sji poprzedniej Rada zaj´∏a si´
nazewnictwem ulic, placów i dróg
na terenie Gminy Wieliszew. Re-
gulamin w sprawie okreÊlenia za-
sad nadawania nazw przyj´to
po naniesieniu drobnej popraw-
ki jednog∏oÊnie. Humorystycz-
nym akcentem by∏o g∏osowanie
nad nadaniem nazw ulic w Wie-
liszewie (Wiosenna i Daliowa),
Podd´biu (Brzozowa, Pigwy, ˚ar-
∏ocznego Szczupaka), Topolinie
(˚abi Chór, Szlachecka, Staropol-
ska, Sarmacka, GoÊciniec) oraz
w Olszewnicy Starej (Zorzy).
Szczególnie ulica ˚ar∏ocznego
Szczupaka zasia∏a niezgod´
wÊród Radnych, dlatego so∏tys
wsi Podd´bie Waldemar Gajda
t∏umaczy∏, ˝e droga ma histori´

przedwojennà, na ulicy tej miesz-
kali niegdyÊ sami rybacy i jest to
ju˝ nazwa zwyczajowa, do której
mieszkaƒcy zdà˝yli si´ przyzwy-
czaiç. Wszystkie nazwy przyj´to,
choç niejednog∏oÊnie. G∏osowa-
nie to skomentowa∏ S∏awomir
Wojciechowski, radny z Skrzesze-
wa: „Naprawd´ nie dajmy si´ po-
nieÊç emocjom. Przecie˝ nie
wszystkie nazwy muszà byç pate-
tyczne. Miejmy odwag´ na odro-
bin´ inwencji i traktujmy te
sprawy te˝ z przymru˝eniem oka.
Je˝eli by∏a tradycja nazywania
tej ulicy ulicà ̊ ar∏ocznego Szczu-
paka, to dlaczego nie zalegalizo-
waç tego faktu uchwa∏à?”

W sprawach ró˝nych Przewod-
niczàcy Rady Gminy na proÊb´
radnej Zofii Blando zwróci∏ si´
z pytaniem do wójta o stan spra-
wy PAN – Góry. Zofia Blando za-
apelowa∏a o ponaglenie sprawy,
gdy˝ w Górze „dziejà si´ rzeczy
drastyczne [mowa o dwóch po˝a-
rach, red.] i nikt nie reaguje”.
Stwierdzi∏a, ˝e „PAN jest niety-
kalne, ani przez Marsza∏ka Sej-
mu RP, ani premiera”.Wójt przy-
zna∏ racj´, ˝e sytuacja jest trud-
na i ˝e w∏adze PAN zachowujà
si´ nieraz arogancko, jednak
Gmina Wieliszew nie mo˝e dzia-
∏aç jako w∏aÊciciel faktycznie
nim nie b´dàc.

Po omówieniu wszystkich ofi-
cjalnych kwestii so∏tys wsi Micha-
∏ów-Reginów Mieczys∏aw Ber-
dowski w imieniu mieszkaƒców
podzi´kowa∏ Radzie oraz wójtom
za podj´cie uchwa∏y w sprawie
budowy kanalizacji w tej miej-
scowoÊci oraz za wk∏ad i udzia∏
w Do˝ynkach Gminnych.

Szczegó∏owy protokó∏ Sesji
uka˝e si´ na www.bip.wieliszew.pl
po zatwierdzeniu przez Rad´
Gminy na kolejnym posiedzeniu.

nn

W Skrzeszewie, przy ul. Szkolnej 10 powstaje
boisko Orlik dla Gminy Wieliszew. B´dà z niego
korzysta∏y dzieci i m∏odzie˝ z terenu ca∏ej Gminy.

Orlik dla Gminy Wieliszew
W trakcie obrad Wójt Gminy poin-
formowa∏, ˝e nie wiadomo, czy no-
wy rozk∏ad pociàgów Spó∏ki PKP
Koleje Mazowieckie ruszy od po-
czàtku przysz∏ego roku. Poinformo-
wa∏ równie˝, ˝e planowany jest do-
wóz pasa˝erów do poszczególnych
stacji PKP.

So∏tys wsi Topolina S∏awomir
Baƒbura zwróci∏ uwag´, ˝e w okre-
sie letnim 3-krotnie wzrasta liczba
dzia∏kowiczów przebywajàcych
na terenie Gminy Wieliszew, co nie-
stety nie ma odzwierciedlenia w roz-
k∏adach jazdy autobusów. Nawiàzu-
jàc do swojej wypowiedzi z sesji
przewodniczàcy Rady zwróci∏ uwa-
g´ na dopasowanie kursów autobu-

sowych do rozk∏adu jazdy pociàgów
oraz na temat trasy Olszynki Gro-
chowskiej. Wójt poinformowa∏, ˝e
trasa obowiàzuje w planach woje-
wództwa mazowieckiego, natomiast
Rada zobowiàza∏a go do wykreÊle-
nia rezerwy terenów pod Tras´.
Zwróci∏ si´ do radnych z pytaniem,
czy „mamy ryzykowaç nie uzgodnie-
niem studium i straciç kilka lat, czy
ponownie umieÊciç rezerw´ terenu,
aby w przysz∏oÊci nie borykaç si´
z problemem komunikacji”. Prze-
wodniczàcy stwierdzi∏, ˝e nale˝y do-
brze obserwowaç strategi´ rozwoju
Mazowsza i podporzàdkowaç si´
tym planom.

nn Piotr Sypniewski

2299  wwrrzzeeÊÊnniiaa  ooddbbyy∏∏aa  ssii´́  rróówwnniiee˝̋  ddeebbaattaa  kkoommuunniikkaaccyyjjnnaa..
PPoommyyss∏∏ooddaawwccàà  bbyy∏∏  PPrrzzeewwooddnniicczzààccyy  RRaaddyy  GGmmiinnyy  JJaann  SSoo∏∏ttyyss,,  kkttóórryy
kkoorrzzyyssttaajjààcc  zz  oobbeeccnnooÊÊccii  rraaddnnyycchh  ii  ssoo∏∏ttyyssóóww  zzaawwnniioosskkoowwaa∏∏  oo  ddyysskkuussjj´́
bbeezzppooÊÊrreeddnniioo  ppoo  sseessjjii..

Po sesji o komunikacji w Gminie

Jacek Banaszek odczytuje pozytywnà opini´ RIO 
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Orlik wylàdowa∏ w Skrzeszewie 
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Sport

og∏oszenia drobne

reklama

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze  weterynarii
Beata Zgutka-Koremba 
i Rafa∏ Koremba 

Przyjmujà codziennie w godzinach:

pon – pt:  9–20
sobota:   10–15
niedziela: 10–12

MASA˚ 
LECZNICZY 

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel. (022) 782 21 18 w godz. 8–16

masa˝ pon.-sob. od godz. 16 
tel. 600 630 885

Serdecznie dzi´kuj´
Wójtowi Gminy Wieliszew, 
Przewodniczàcemu Rady

Gminy i Radnym 
oraz Kole˝ankom 

i Kolegom z pracy, 
którzy uczestniczyli w ostatniej

drodze mojej Mamy
– Teresa

So∏tys wsi Sikory Ewa Kiepurska
sk∏ada podzi´kowania wszystkim,
którzy swojà obecnoÊcià i zapa∏em 

przyczynili si´ do sukcesu akcji 
„Sprzàtanie wsi Sikory”.

Akcja odbywa si´ dwa razy w roku
– na wiosn´ i jesienià. W tym roku

jesienne sprzàtanie odby∏o si´
w dniach 3-4 paêdziernika.

Nauczycielka j´zyka
francuskiego z Legionowa
udzieli korepetycji lub
konwersacji na ka˝dym
poziomie zaawansowania. 

Mo˝liwoÊç dojazdu do ucznia. 
Tel.: 0-796-888-283

CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 
Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko
Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Olczyk
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska

GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– H. Piotrowska, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka

ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10

GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: pon, wt, Êr, czw. 14–19
Zapisy telefonicznie 
lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

p o d z i ´ k o w a n i a
W niedziel´,
27 wrzeÊnia,
w Pomiechówku
odbył si´
IX finałowy
etap I edycji
maratonów MTB
– PolandBike.
W całym cyklu
udanie startowali
przedstawiciele
Gminy Wieliszew.

Najwi´kszy sukces odnios∏a
Ma∏gorzata Szadura ze Skrze-
szewa zajmujàc I miejsce w kla-
syfikacji generalnej kategorii
K4. Na podium stanà∏ równie˝
Miros∏aw Kado z ¸ajsk
(VI miejsce w kategorii M4).
WÊród najm∏odszych bardzo do-
bry wynik etapowy zaliczy∏ 8-
letni Patryk Dàbski z Micha∏o-

wa-Reginowa. Na dystansie mi-
ni (16 km) uplasowa∏ si´
na III miejscu w swojej katego-
rii wiekowej.

Warto te˝ nadmieniç, i˝ ty-
dzieƒ wczeÊniej, 20 wrzeÊnia,
Miros∏aw Kado wygra∏ w ˚yrar-
dowie klasyfikacj´ generalnà
(kategoria M4) 5-etapówki
MTB ˚yrardowskiego Towarzy-

stwa Cyklistów, którego pierw-
szy wyÊcig odby∏ si´ 24 wrze-
Ênia w Legionowie. Ponadto
Ma∏gorzata Szadura zapewni∏a
sobie bardzo wysokie miejsce
w klasyfikacji generalnej cyklu
Mazovia MTB.

W niedziel´, 4 paêdziernika
odby∏ si´ w Jab∏onnie fina∏ ma-
ratonów rowerowych cyklu Mazo-

via MTB.W klasyfikacji general-
nej g∏ównej kobiet Ma∏gorzata
Szadura zaj´∏a 6. miejsce. Tak
wysokà lokat´ zawdziecza star-
tom na dystansie giga 75-106 km.
W klasyfikacji generalnej kate-
gorii K4 wywalczy∏a I miejsce
inkasujàc nagrod´ w postaci ro-
weru.

nn

Rowerem na podium
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Ma∏gorzata Szadura na najwy˝szym stopniu podium
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Wydarzenia sportowe

Tradycyjnie sporego strachu
nap´dzi∏a wszystkim pogoda,
gdy˝ znów wyÊcigowa sobota

nie zapowiada∏a si  ́ciekawie.Desz-
czowa i ch∏odna aura w piàtek,
mglisty i zimny poranek w sobo-
t´… Jednak, jak co roku, kiedy

uczestnicy zebrali si  ́na starcie, zza
chmur nieÊmia∏o zacz´∏o wychodziç
s∏oƒce, by na dobre zagoÊciç
na pi´knym i czystym niebie.
Uczestnikom nie pozostawa∏o nic
innego, jak dostosowaç si  ́do wspa-
nia∏ej pogody. A zebra∏o si´ ca∏-
kiem sporo ch´tnych. DoÊç powie-
dzieç, ˝e w sumie przyby∏a ponad
setka dzieci, chcàcych spróbowaç
swych si∏ w rywalizacji. Na szcze-
gólne uznanie zas∏ugujà zawodni-

cy z najm∏odszej kategorii wieko-
wej, gdy˝ dla niektórych pokona-
nie 4-kilometrowej trasy by∏o nie
lada wyzwaniem. Dojechali wszy-
scy, chocia˝ niektórzy naprawd´
ostatkiem si∏…

Po skoƒczonych zawodach
na wszystkich uczestników i kibi-
ców czeka∏y kie∏baski, które mo˝-
na by∏o upiec przy ognisku przy-
gotowanym przez Ludwika ̊ o∏ka,
so∏tysa Wieliszewa, i Pana Grucz-

ka, cz∏onka Rady So∏eckiej. Naj-
lepsi zawodnicy otrzymali nagro-
dy – pi∏ki ufundowane przez Hur-
towni´ Artyku∏ów Elektrycznych
„Elektro-Instal RPS sp. z o.o z Ja-
b∏onny. Serdecznie dzi´kujemy.
Zwyci´zcom gratulujemy, wszyst-
kim dzi´kujemy za udzia∏, rodzi-
com i nauczycielom – za pomoc
w organizacji imprezy. Zaprasza-
my za rok!

nn jaba

Tak mo˝na krótko
podsumowaç
tegorocznà, szóstà
ju˝ edycj´
Szkolnych
WyÊcigów
Rowerowych
zorganizowanych
3 paêdziernika
przez wieliszewskà
podstawówk´.

W niedziel´, 13 wrzeÊnia, w Hali Sportowej
w Wieliszewie zosta∏ rozegrany I Turniej Amatorskiej
Ligi Pi∏ki Siatkowej w sezonie 2009/2010.

To wydarzenie przyciàgn´∏o Ga-
zet´ Wieliszewskà a˝ do ¸omia-
nek ze wzgl´du na jednà z za-
wodniczek – mieszkank´ naszej
Gminy. Agnieszka Kostrzewa
17-letnia Skrzeszewianka nie
zawiod∏a nas po raz kolejny
osiàgajàc sukces. W zawodach
skoków przez przeszkody, w kon-
kursie „mini LL” zaj´∏a 3. miej-
sce, by po krótkim odpoczynku,
jadàc na Dakocie, zdeklasowaç
wszystkie rywalki w konkursie
„LL” (szybkoÊciowym) wyprze-
dzajàc kolejnà zawodniczk´

o 7 sekund. Agnieszka tak szyb-
ko skaka∏a, ˝e przestraszy∏a na-
wet swojà trenerk´, która po-
krzykiwa∏a: „Wolniej, wolniej!”

Byç mo˝e niewiele osób wie,
˝e mieszka z nami ktoÊ o talen-
cie porównywalnym choçby
do Roberta Kubicy. Agnieszka
Kostrzewa ze Skrzeszewa
na pewno ma zadatki, by staç si´
gwiazdà sportu, który uprawia
od dziecka. Serdecznie gratulu-
jemy zawodniczce i kibicujemy
w nast´pnych wyst´pach.

nn Araƒcza

Jak co roku. Wspaniale

W sobot´, 26 wrzeÊnia, w hali
sportowej w Wieliszewie odby∏
si´ I turniej Amatorskiej Ligi Te-
nisa Sto∏owego. Do zawodów
zg∏osi∏o si´ 66 zawodników. Kla-
syfikacja turnieju przedstawia
si´ nast´pujàco: 

GRUPA A

SPR – GRAND 2:1 (27:29, 25:14, 17:15)

VEGA – LODO¸AMACZ 1:2 (25:16,
22:25, 9:15)

GRAND – LODO¸AMACZ 0:2 (21:25,
23:25)

SPR – VEGA 0:2 (18:25, 19:25)

VEGA – GRAND 2:0 (25:23, 27:25)

LODO¸AMACZ – SPR 2:0 (25:22, 25:16)

GRUPA B

UKS – BODZIO TEAM 0:2 (20:25, 22:25)

BIA¸OBRZEGI – KST 1:2 (23:25, 25:19,
12:15)

BODZIO TEAM – KST 2:0 (26:24, 25:19)

UKS – BIA¸OBRZEGI 1:2 (25:23, 17:25,
10:15)

BIA¸OBRZEGI – BODZIO TEAM 0:2
(26:28, 23:25)

KST – UKS 1:2 (22:25, 25:12, 12:15)

Dziewcz´ta klas I-II
1. Aleksandra Misztal

2. Anna Dziekoƒska

3. Anna Jab∏oƒska

Ch∏opcy klas I-II
1. Szymon Szpara

2. Hubert Giers

3. Grzegorz Krygier

Dziewcz´ta klas III-IV
1. Anna Kargulewicz

2. Aleksandra GreÊkiewicz

3. Aleksandra Mi´goç

Ch∏opcy klas III-IV
1. Patryk Sowiƒski

2. Julian Kwiatkowski

3. Piotr Kram

Dziewcz´ta klas V-VI
1. Patrycja Kuskowska

2. Anna Teodorowicz

3. Magda Budniak

Ch∏opcy klas V-VI
1. Adrian Lewicki

2. Piotr Krawczyk

3. Micha∏ Baum

W sobot´, 3 paêdziernika, od godz. 11 odbywa∏y
si´ zawody towarzyskie w skokach przez
przeszkody w Klubie Wiejskim „Wilczeniec”
w ¸omiankach.

Agnieszka Kostrzewa
– galopem po sukces!

„Konkurs MINI LL”

1. Rozalia Rutkowska i koƒ Monaco z czasem 44,97

2. Zofia Presz i koƒ Karolina 45,33

3. Agnieszka Kostrzewa i koƒ Dakota 48,15

4. Paulina Kwiatek i koƒ Hista 58,12

5. Magda Barciszewska i koƒ Natarcz 1,04,03

6. Sameh Nawaro 1,05,68

7. Ma∏gorzata Jurczak i koƒ Monaco 1,10,08

„Konkurs LL szybkoÊç”

1. Agnieszka Kostrzewa, koƒ Dakota 0,43,48

2. Zofia Presz, koƒ Karolina 0,50,12

3. Sylwia Kolebska, koƒ Kira 1,73,22

Wyniki

SP, klasy I – III, dziewcz´ta:

1. Cur Klaudia – 100 p.
2. Kowalczyk Joanna – 80 p.
3. Tulin Zuzanna – 60 p.

SP, klasy I – III, ch∏opcy:

1. Dytyniak Jakub – 100 p.
2. Flàt Micha∏ – 80 p.
3. Podstawka Adam – 60 p.
4. Skwarek Patryk – 35 p.
5. Na∏´cz Bartosz – 30 p.
6. Dytyniak Mateusz – 25 p.

SP, klasy IV – VI, dziewcz´ta:

1. Klik Magda – 100 p.
2. Rasiƒska Aleksandra – 80 p.
3. Czarnecka Aleksandra – 60 p.
4. Gorczyƒska Joanna – 40 p.
5. Gryc Karolina – 35 p.
6. Ozera Michalina – 30 p.
7. Owieczka Wiktoria – 25 p.
8. Kordek Kasia – 20 p.
9. Ró˝ycka Aleksandra – 15 p.
10. Szyd∏owska Wiktoria – 10 p.
11. Na∏´cz Natalia – 5 p.
12. Cesarz Marta – 2 p.

SP, klasy IV – VI, ch∏opcy:

1. Wasiak Damian – 100 p.
2. Marciniak Jakub – 80 p.
3. Witeszczak Bartek – 60 p.
4. Lis Jakub – 40 p.
5. Leoniak Bartek – 35 p.
6. Dukaczewski Micha∏ – 30 p.
7. Cyruliƒski Mateusz – 25 p.
8. Kaczorowski Kamil – 20 p.
9. Kaczmarczyk Kamil – 15 p.
10. Szuba Jacek – 10 p.
11. Burzyƒski Marcin – 5 p.
12. Cholszcz Rafa∏ – 2 p.

Gimnazjum, dziewcz´ta:

1. Kacperska Sylwia – 100 p.
2. Dàbrowska Ada – 80 p.

Gimnazjum, ch∏opcy:

1. Piotrowski Tomasz – 100 p.
2. Sobczyƒski Adam – 80 p.
3. Majewski Jakub – 60 p.
4. Modzelewski Aleksander – 40 p.
5. ˚abik Patryk – 35 p.
6. WiÊniewski Marcin – 30 p.
7. Spytek Mateusz – 25 p.
8. Kacperski Krzysztof – 20 p.
9. Kacperski Arkadiusz – 15 p.
10. Wojciechowski Marcin – 10 p.
11. Âwitek Jakub – 5 p.
12. Korusiewicz Mateusz – 2 p.

Szko∏a Êrednia, dziewcz´ta:

1. Pieƒkosz Aleksandra – 100 p.

Szko∏a Êrednia, ch∏opcy:

1. Moraƒski Krzysztof – 100 p.
2. Twardowski Sebastian – 80 p.

Seniorki:

1. Klik Barbara – 100 p.
2. Tulin Katarzyna – 80 p.

Seniorzy:

1. Chodkowski Zbigniew – 100 p.
2. Pieƒkosz Maciej – 80 p.
3. Bryliƒski Olaf – 60 p.
4. Dàbrowski – 40 p.
5. Grela Krzysztof – 35 p.
6. Machnacki Micha∏ – 30 p.
7. Karpiƒski Miros∏aw – 25 p.
8. Krawczyk Arek – 20 p.
9. Moraƒski Krzysztof – 15 p.
10. Wieczorek Antoni – 10 p.
11. Wysocki Janusz – 5 p.
12. Twardowski Sebastian – 2 p.

Do zawodów zg∏osi∏o
si´ 8 dru˝yn. W gru-
pie A rywalizowa∏y
z sobà nast´pujàce
dru˝yny: Lodo∏a-
macz, Vega, SPR
oraz Grand. W gru-
pie B mi´dzy sobà
rywalizowa∏y UKS 1,
Bia∏obrzegi, KST
i Bodzio Team. Gru-
p´ A zdecydowanie
wygra∏ Lodo∏amacz
wygrywajàc swoje
trzy spotkania (jedno 2:1) pozo-
sta∏e 2:0, mimo, i˝ zawodnicy tej
dru˝yny grali w piàtk´. Drugie
miejsce zaj´li zawodnicy Vegi,
trzecie SPR, natomiast ostatnie
miejsce zajà∏ Gran, który nie
przyjecha∏ na Turniej w swoim
najsilniejszym sk∏adzie.W grupie
B zwyci´stwo odnios∏a dru˝y-
na Bodzio Team, która w rozgryw-
kach Ligi stawia swoje pierwsze
kroki pokonujàc pozosta∏e dru˝y-
ny z grupy po 2:0. Pozosta∏e
miejsca zosta∏y rozstrzygni´te

dopiero po dok∏adnym zliczeniu
ma∏ych punktów, gdy˝ dorobek
punktowy oraz sety wygrane
i przegrane trzech dru˝yn by∏y
identyczne i tak na II miejsce
w grupie zaj´∏y Bia∏obrze-
gi, III miejsce KST a IV zawodni-
cy z Nowego Dworu UKS 1 By∏ to
pierwszy Turniej tegorocznego se-
zonu Amatorskiej Ligi Pi∏ki Siat-
kowej i nale˝a∏o si´ spodziewaç
troch´ s∏abszej formy dru˝yn, któ-
re w okresie letnim mniej treno-
wa∏y. nn

Amatorska Liga Pi∏ki Siatkowej

Bodzio Team wygra∏ rywalizacj´ w grupie B
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Na trasie dominowa∏a jazda szybka... ale bezpieczna


